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Від 4 квітня в Україні змі-
нилася система реєстрації 
місця проживання. Про це 
повідомили в Державній 
міграційній службі. Зміни 
були прийняті у зв’язку з 
набранням чинності окре-
мих положень ЗУ «Про 
внесення змін до деяких 
законодавчих актів Украї-
ни щодо розширення по-
вноважень органів місце-
вого самоврядування та 
оптимізації надання адмі-
ністративних послуг».

Т
ож відповідно до вимог 
чинного законодавства, 
повноваження щодо реє-
страції та зняття з реєстра-

ції місця проживання чи перебу-
вання фізичних осіб делегуються 
виконавчим органам сільських, 
селищних, міських рад.

Раніше таку адміністративну 
послугу можна було отримати 
лише в територіальних підрозді-
лах міграційної служби за міс-
цем реєстрації. Нині громадяни 
мають звертатися до органу ви-
конавчої влади, що діє на терито-
рії відповідної адміністративно-
територіальної одиниці, на яку 
поширюються повноваження від-
повідної сільської, селищної або 
міської ради.

Штампи до паспортів грома-
дянина України проставляти-
муть органи реєстрації, за винят-
ком випадків відновлення втра-
чених документів та оформлен-
ня першого паспорта громадяни-
на України.

На місцеві громади покладено 
відповідальність передавати ін-
формацію про реєстрацію місця 
проживання для внесення даних 
до Єдиного державного демогра-
фічного реєстру. Для цього мі-
граційною службою створено 
відповідний веб-портал.

Чи можна обійтися без реє-
страції взагалі? Аналітики ствер-
джують, що це робити небажано. 
Бо реєстрація – це насамперед об-
лік громадян, які проживають на 
території країни. Тож за відсут-
ність реєстрації виноситимуть 
попередження. Без реєстрації 
буде проблематично отримати 
закордонний паспорт. Відсут-
ність реєстрації позбавить права 
голосу на виборах, може спричи-
нити відмову у працевлаштуван-
ні, навіть у взятті на облік на бір-
жі праці. Тож проблем може бути 
більш ніж достатньо.

Якщо не змінюється місце 
проживання, штамп у паспорті 
змінювати не потрібно. Тому що 
змінилась не форма реєстрації, а 
місце звернення. За новим штам-
пом слід звертатись лише в тому 
випадку, якщо ви, приміром, хо-

чете виписатися із старої кварти-
ри і прописатися в новій.

Ще один аспект чинного зако-
нодавства: реєстрацію дозволено 
тільки за однією адресою. Про-
живати людина може де завгод-
но. В анкетах просять вказати 
місце реєстрації та фактичне міс-
це проживання.

Чиновники запевняють, що 
жодних бюрократичних перепон 
новий закон не передбачає. При-
міром, мешканців столиці запев-
нили, що здійснити прописку і 
виписку можна буквально за 15 
хвилин.

ДОВГОЖДАНА 
ДИНАМІКА

І квартал 2016 року 
продемонстрував пози-
тивну динаміку на ринку 
праці. 

Х
оча середня кількість 
вакансій була прак-
тично такою ж, як і в 
попередньому кварта-

лі, проте збільшилась на тре-
тину порівняно з початком 
року. Середня кількість резю-
ме стабільно зростала в січні 
– березні. Пік активності з 
боку роботодавців припав на 
березень.
Експерти після детального 
аналізу дійшли висновку, що 
загалом структура пропози-
цій у І кварталі 2016 року за-
лишалась фактично незмін-
ною. Найбільший відсоток 
від загального числа вакан-
сій припадає на сферу прода-
жів, інформаційні техноло-
гії, маркетинг та рекламу. До 
низки галузей з найбільшою 
кількістю вакансій належать 
адміністративний персонал, 
бухгалтерія та фінансовий 
облік. 
Також помітно зросла кіль-
кість пропозицій для банків-
ських працівників, які від-
чутно постраждали під час 
кризи. Найменш активними 
порівняно з попереднім квар-
талом були роботодавці у 

сфері виробництва і будівни-
цтва. Знизився попит на 
юристів, працівників освіти і 
спеціалістів-початківців без 
досвіду роботи. Фахівці до-
сліджують будь-які зміни, 
аби в майбутньому вирівняти 
попит і пропозицію.
Експерти ринку праці зазна-
чають, що кількість нових ре-
зюме від початку року зросла 
на 14%. У середньому із січня 
по березень на міжнародно-
му кадровому порталі hh.ua 
щомісячно розміщувались 
17 тис. вакансій і майже 
60 тис. нових резюме. 
Конкуренція достатньо висо-
ка. Тож роботодавці нині до-
волі пильно приглядаються 
до претендентів на ту чи 
іншу посаду. Для них голов-
не, щоб фахівці сумлінно ви-
конували свою роботу. Най-
популярніші вимоги, про які 
йдеться у вакансіях, стосу-
ються професіоналізму, охай-
ності, відповідальності, дис-
циплінованості, розумної 
орієнтованості на клієнтів, 
високих комунікативних зді-
бностей, енергійності та ди-
намічності. А ще – стійкості 
до стресів. Ця риса, про яку 
раніше практично не згаду-
вали, цікавить щонайменше 
22% роботодавців, стверджу-
ють аналітики.

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ

ПРОПИСКУ 
РЕЄСТРУВАТИМЕ 
МІСЦЕВА ВЛАДА
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У СЕРЕДНЬОМУ 

І ПРИБЛИЗНО

РЕЗОНАНС

Після Великодня 
українці заживуть 
краще. В усякому 
разі, повинні стати 
заможнішими. Адже 
саме 1 травня ниніш-
нього року стартує 
перший етап підви-
щення соціальних 
стандартів. 

М
іністр соціальної 
політики Павло 
Розенко охаракте-
ризував це явище, 

як «початок режиму по-
стійного зростання соці-
альних стандартів в Украї-
ні». Чергове підвищення 
має відбутися не скоро. 
Найімовірніше – 1 грудня 
2016 року. 

То наскільки ж заживе-
мо краще? Глава Уряду Ар-
сеній Яценюк стверджує, 
що соціальні стандарти 
злетять на 6%. Профільний 
міністр окреслює дещо 
скромніші перспективи 
для народу. За його слова-
ми, після 1 травня соціаль-
ні виплати, розмір прожит-
кового мінімуму, міні-
мальної заробітної плати 
та пенсії збільшаться в се-
редньому на 5,2%. Однак 

заспокоїв, що впродовж по-
точного року соцстандарти 
зростуть на 12,5%. Знову ж 
таки, приблизно. І тільки 
за умови, що цей показник 
не перевищить індекси та 
темпи інфляції в країні. На 
це пан міністр щиро споді-
вається. Як і на те, що рі-

вень життя українців по-
ступово, але впевнено буде 
підвищуватись.

Інакше й бути не може. 
Бо влада, виявляється, ак-
тивно працює над впрова-
дженням реформ у державі. 
Більше того, динамічне ре-
формування соціальної по-
літики ведеться буквально 
за всіма напрямками, ствер-
джують чиновники. І народ 

мусить досить скоро відчу-
ти результати реформуван-
ня системи державного со-
ціального страхування, 
комплексної реформи систе-
ми соціальних послуг, ре-
форми пенсійної системи, 
системи зайнятості та тру-
дового законодавства. 

А в очікуванні результа-
тів реформ – підвищення 
прожиткового мінімуму, мі-
німальних зарплати та пен-
сії, яке не дотягує навіть до 
100 грн. До прожиткового мі-
німуму додадуть 69 грн, мі-
німальної заробітної плати 
– 72 грн, а до мінімальної 
пенсії – 56 грн. Себто, пенсі-
онерам надали можливість 
купити четвертинку «Київ-

ського торта», аби життя ви-
глядало солодшим. 

Але й тут не все слава 
Богу. Підвищення соцстан-
дартів усе ж таки відстає від 
рівня інфляції, попри споді-
вання профільного міністра. 
І завдання влади – віднайти 
додаткові джерела фінансу-

вання для індексації пенсій 
та зарплат. Тим більше, що 
сам МВФ не проти такого 
підвищення. Знову ж таки 
за умови, що українська вла-
да зважиться віднайти дже-
рела додаткових коштів. Чи 
є у держави реальний ресурс 
для підвищення стандартів 
гідного життя, ніхто з чи-
новників нинішнього скла-
ду не повідомляє.

Урядові реформи щодо вдосконален-
ня пенсійної системи уже відчули на 
собі колишні «пільговики». Скажімо, 
працівники льотного та льотно-ви-
пробувального складу, освіти, охо-
рони здоров’я й соціального забезпе-
чення, артисти. 

В
ізьмемо пред-
ставників 
останньої кате-
горії – артистів. 

Конкретніше, артистів 
цирку, яких теж тор-
кнулась частина 3 За-
кону України «Про 
внесення змін до деяких законодавчих актів 
України». Документ передбачає для них 
збільшення стажу при виході на пенсію. Від-
тепер під куполом цирку чи в клітці з тигра-
ми артисти перебуватимуть на 5 років довше. 
Стаж, необхідний для отримання пенсії, – 25 
років. Та реформи цим не обмежуються, бо 
артистам цирку підвищили й пенсійний вік. 
Віднині вони можуть іти на заслужений від-
починок у 55 чи 60 років. 
Представники українського циркового мис-
тецтва відверто обурені такими «реформа-
ми». Вони вважають їх черговим знущанням, 
адже таким чином цирк хочуть перетворити 
на посміховисько. Шоу з пенсіонерами-екві-
лібристами чи повітряними гімнастами на-
вряд чи буде популярним. 
Але ж вітчизняна циркова школа в усьому 
світі залишається своєрідним еталоном якос-
ті. Директор однієї продюсерської компанії 
Німеччини переконаний: гарне шоу без укра-
їнців взагалі неможливо створити. Бо в них є 
дві сильні, практично непереможні риси: ви-
сока техніка виконання і креативність. Вони 
вміють створювати яскраві концептуальні 
сюжети для шоу-номерів, що особливо ціну-
ється у Європі та, власне, в усьому світі.
Після гучних перемог на міжнародних фес-
тивалях інтерес до вітчизняних циркачів зріс 
у рази. І тільки доморощені чиновники цього 
чи не помічають, чи просто ігнорують.
Таке враження, бідкається генеральний ди-
ректор, художній керівник Національного 
цирку України Людмила Шевченко, що недо-
брозичливці українського цирку розробили 
інструкцію із знищення нашої сфери і діють 
за цим планом. Але ж цирк заробляє для краї-
ни четверту частину всіх грошей, які прино-
сить культурна діяльність загалом. А це 
більше 74 млн грн щороку. То чи варто руйну-
вати розгалужену і надто складну індустрію, 
визнану світом?

КОМЕНТАР

КОМЕНТАР

ЦИРК НА ДРОТІ 

ПІДВИЩЕННЯ МІНІМАЛЬНИХ СОЦІАЛЬНИХ СТАНДАРТІВ  
ПРОТЯГОМ 2016 РОКУ
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НАГЛЯД І КОНТРОЛЬ 

ЗА ДОТРИМАННЯМ 

ТРУДОВОГО 

ЗАКОНОДАВСТВА

На одному з останніх засідань робочої 
групи Верховної Ради розглянуто до-
опрацьований варіант книги 7 проекту 
Трудового кодексу України, присвяче-
ної питанням нагляду і контролю за до-
триманням трудового законодавства, 
повідомляє прес-центр ФПУ.

З
а словами заступника голови «Укрнаф-
тогазпрофспілки» Сергія Українця, піс-
ля доопрацювання у законі більш кон-
кретно виписані норми, згідно з якими 

нагляд залишається за центральним органом 
виконавчої влади, що реалізує державну полі-
тику в сфері здійснення нагляду за дотриман-
ням трудового законодавства. На сьогодні це 
Державна служба з питань праці. Окрім нагля-
ду, ця служба одночасно наділена повноважен-
нями інспекції, тобто державні інспектори бу-
дуть працювати в цій службі і діятимуть відпо-
відно до закону і конвенцій МОП № 81 та № 129.
Відомчий контроль здійснюватимуть цен-
тральні органи виконавчої влади та органи міс-
цевого самоврядування. Також передбачаєть-
ся, що контроль здійснюють і самі роботодавці.
Громадський контроль за дотриманням зако-
нодавства про працю відтепер здійснювати-
муть не тільки профспілки та їх об’єднання, а 
також, на пропозицію профспілкової сторони, 
й організації профспілок.

Детальніше про це читайте на офі-

ційному сайті ФПУ fpsu.org.ua

У АПСВТ ПРОЙШОВ ДЕНЬ 

ВІДКРИТИХ ДВЕРЕЙ

Ц
ьогоріч захід видався насправді особли-
вим, адже до його підготовки активно 
долучилися не тільки викладачі, а й та-
лановиті студенти.

На численних відвідувачів – школярів і учнів 
коледжів очікував цікавий і пізнавальний екс-
курсійний тур. Під час подорожі Академією 
праці, соціальних відносин і туризму гості від-
відали «станції освіти» (презентації спеціаль-
ностей, тест на визначення професійного типу 
особистості), «творчі станції» (майстер-класи, 
творчі лабораторії), «станції комфорту» (парк, 
гуртожиток, бібліотеку, їдальню), а також 
отримали консультації щодо додаткових мож-
ливостей для студентів АПСВТ (міжнародні 
програми, сервіси «Освіта ПЛЮС» та ін.).
Невеликий концерт представив яскраві талан-
ти студентів АПСВТ і створив чудову дружню 
атмосферу. Під час концерту відбувся святко-
вий розіграш призів для гостей: шляхом лоте-
реї були визначені власники подарункових сер-
тифікатів на часткову оплату навчання.

З
вертається до Вас, шановний 
Віталію Володимировичу, ко-
лектив легендарного стадіону 
«Спартак», якому виповнилося 

80 років і який є тренувальною базою 
дитячо-юнацьких спортивних шкіл, 
де займаються близько 3500 дітей, се-
ред яких чемпіони та призери чемпі-
онатів м. Києва, України, Європи, Сві-
ту та I Юнацьких Олімпійських ігор. 
На стадіоні «Спартак» постійно про-
водяться чемпіонати м. Києва, Укра-
їни та Європи з регбі, легкої атлети-
ки, дзюдо, плавання, акробатики, бо-
ротьби та боксу. У зв’язку з тим, що 
школи отримують кошти не в повно-
му обсязі, вони не в змозі сплачувати 
орендну плату за спортивні зали та 
спортивні майданчики Учбово-спор-
тивної бази «Спартак», тому УСБ 
«Спартак» не має фінансової можли-
вості погасити заборгованість з орен-
ди за землю і сплачувати орендну 
плату, згідно договору оренди зе-
мельної ділянки від 16.11.2007 між Ки-
ївською міською радою та Учбово-
спортивною базою «Спартак», в яко-
му орендна плата за земельну ділян-
ку встановлена у розмірі 1,5% від її 
нормативної грошової оцінки.

28.02.2013 Київська міська рада рі-
шенням № 89/9146 «Про внесення змін 
до договорів оренди земельних діля-
нок у частині приведення розміру 
річної орендної плати у відповідність 
до положень статті 288 Податкового 
кодексу України» вирішила внести 
зміни до договорів оренди земельних 
ділянок, встановивши річну орендну 
плату в розмірі 3% від нормативної 

грошової оцінки земельних ділянок, 
що для УСБ «Спартак» на сьогодні 
становить 186303,71 грн на місяць, 
2235645 грн на рік, а в разі подальшого 
зростання нормативної грошової 
оцінки землі сума буде ще більшою, 
а це непосильні кошти для УСБ 
«Спартак», тож, як результат, буде по-
вністю паралізована робота Закладу.

Одночасно повідомляємо, що УСБ 
«Спартак» за видом своєї діяльності 
належить до об’єктів соціально-куль-
турної сфери, тому на її території, 
крім восьми дитячих спортивних 
шкіл, також розташовані та прово-
дять учбово-тренувальні процеси Фе-
дерація регбі України, Федерація рег-
бі м. Києва, «Федерація баскетболу 
3х3 України», Київська обласна ГО 
«Федерація стрільби з лука», ПОВГО 
«ФСТ Україна» – Центральна школа 
вищої спортивної майстерності, а та-
кож щоденно безкоштовно у ранні та 
вечірні години займаються мешканці 
та гості Подільського району та 
м. Києва.

У зв’язку з вищевикладеним, беру-
чи до уваги роз’яснення Міністерства 
фінансів України в листі від 28.05.2015 
за №31-11140-06-10/17425 «…що згідно 
зі статтею 284 Кодексу органам місце-
вого самоврядування надано право 
самостійно, за своїм рішенням, нада-
вати пільги зі сплати земельного по-
датку та встановлювати ставки плати 
за землю в діапазоні від «0» до макси-
мально встановлених Кодексом роз-
мірів», а також зважаючи на значен-
ня розвитку дитячо-юнацького спор-
ту як для держави в цілому, так і для 

здоров’я жителів м. Києва, просимо 
Вас, шановний Віталію Володимиро-
вичу, втрутитись у ситуацію, яка ста-
новить загрозу життєдіяльності ле-
гендарного стадіону «Спартак», допо-
могти відновити право власності на 
землю, що належало УСБ «Спартак» 
до 2007 року, та вирішити питання 
зменшення плати за землю до 0,5%.

З повагою,

Генеральний директор  

УСБ «Спартак»

 БОБОВИК М.І.

Голова ПОВГО «ФСТ «Україна» 

ЦШВСМ 

 ГРАБОВЕЦЬКИЙ М.М.

Голова Київської міськради  

ФСТ «Україна»

 ТЮТЮН О.А.

Директор СДЮШОР з легкої 

атлетики 

 ОРИНЯНСЬКИЙ С.В. 

Директор ДЮСШ «Акроспорт», 

Заслужений тренер України 

КАПУСТИНСЬКИЙ А.А.

Директор ДЮСШ «Авіатор» 

КУБАНСЬКИЙ І.С.

Директор КДЮСШ «Артем»,  

Заслужений тренер України 

ШЕВЧЕНКО А.Т.

Директор КДЮСШ «Темп»

 РЯБУХА В.І.

Директор КДЮСШ «Олімп»,   

Заслужений працівник фізичної 

культури і спорту України

 БЕЛЕЦЬКИЙ В.І.

Директор ДЮСШ з плавання     

 ТОЛСТИХ Л.В.

Директор ДЮСШ «Олімпієць»   

 ПИСЬМЕННИК В.А.

Президент Федерації регбі  

України  КАЛИТЕНКО В.А.

Президент Федерації регбі  

м. Києва ДЖАНГИРЯН Г.В.

Голова КОГО «Федерація 

стрільби з лука» 

 ШАПКА О.І.

РОБОЧА ГРУПА

ЕКСКУРСІЯ

КИЇВСЬКОМУ МІСЬКОМУ ГОЛОВІ
КЛИЧКУ ВІТАЛІЮ ВОЛОДИМИРОВИЧУ

КОЛЕКТИВНИЙ ЛИСТ

ПРО ЗМЕНШЕННЯ 
ПЛАТИ ЗА ЗЕМЛЮ

ОФІЦІЙНО
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7 квітня у Клубі Кабі-
нету Міністрів Украї-
ни відбулося урочис-
те засідання Націо-
нальної тристорон-
ньої соціально-еко-
номічної ради, на яко-
му соціальні партнери 
підписали Меморан-
дум про взаєморозу-
міння щодо реалізації 
Програми Гідної праці 
МОП для України на 
2016–2019 роки.

М
іністерство соці-
альної політики 
України, репрезен-
тативні всеукраїн-

ські об’єднання організа-
цій роботодавців, репрезен-
тативні всеукраїнські 
об’єд нання профспілок та 
Міжнародна організація 
праці, представлена Між-
народним бюро праці, ви-
словили бажання співпра-
цювати задля просування 
та сприяння забезпеченню 
критеріїв гідної праці в 
Україні.

Сторони дійшли згоди та 
визначили пріоритетні на-
прями співпраці на 2016–
2019 роки під час консульта-
цій між Міністерством со-
ціальної політики та соці-
альними партнерами в 
Україні за участі Групи тех-
нічної підтримки з питань 
Гідної праці та Бюро МОП 
для країн Центральної та 
Східної Європи. При цьому 

були враховані результати 
та умови реалізації Програ-
ми Гідної праці на 2012–2015 
роки та її оцінка, зроблена 
тристоронніми партнерами 
і технічними експертами 
МОП.

Програма Гідної праці 
для України на наступні чо-
тири роки відповідає клю-
човим пріоритетам Рамко-
вої програми партнерства 
Уряду України – ООН і зна-
чною мірою сприятиме 
впровадженню Cтратегії 
подолання бідності та Стра-
тегії сталого розвитку 
«Україна–2020».

Сторони підтвердили 
свої зобов’язання співпра-
цювати у питаннях впрова-
дження Програми, пріори-
тетними напрямами якої 
визначено:

– сприяння зайнятості та 
розвитку сталих підпри-
ємств задля стабільності та 
зростання;

– сприяння розвитку 

ефективного соціального 
діалогу;

– посилення соціального 
захисту трудівників і по-
кращення їхніх умов праці.

МОП висловила свою 
згоду надавати допомогу в 
мобілізації ресурсів і здій-
снювати технічне співро-
бітництво у виконанні Про-
грами за умови дотримання 
її правил, Статуту, дирек-
тив та процедур, наявності 
коштів та інших умов, які 
мають бути узгоджені в 
письмовій формі.

Запропоновані результа-
ти 2016–2019 років мають 
бути досягнуті упродовж 
чотирьох років. Мінсоцпо-
літики, соціальні партнери 
та МОП здійснюватимуть 
періодичний моніторинг 
ходу реалізації Програми 
за допомогою відповідного 
Наглядового органу задля 
проведення оцінки досягну-
того прогресу, підтримую-
чи при цьому необхідну 

гнучкість для адаптації до 
нових змін у національно-
му контексті.

Підписи під документом 
поставили: від Міністер-
ства соціальної політики 
України –  співголова 
НТСЕР від сторони органів 
виконавчої влади, міністр 
соціальної політики Украї-
ни Павло Розенко; від Між-
народного бюро праці – ди-
ректор Регіонального бюро 
МОП для країн Європи та 
Центральної Азії Хайнц 
Коллер; від репрезентатив-
них всеукраїнських об’єд-
нань профспілок – співголо-
ва НТСЕР від профспілко-
вої сторони Григорій Осо-
вий; від репрезентативних 
всеукраїнських об’єднань 
організацій роботодавців – 
співголова НТСЕР від сто-
рони роботодавців Олексій 
Мірошниченко.

Олена ОВЕРЧУК, «ПВ»

Фото Кирила ЛАТИШЕВА

ГІДНА ПРАЦЯ В УКРАЇНІ

6–7 квітня у Київському національному 
університеті ім. Тараса Шевченка від-
бувся семінар «Туринський процес – 
2016: аналіз політики в галузі профе-
сійно-технічної освіти. Захід із запуску 
процесу на регіональному та націо-
нальному рівні».

Я
к повідомляє прес-служба Профспілки 
працівників освіти і науки України, у 
заході взяли участь представники мі-
ністерств освіти і науки, соціальної по-

літики, Державної служби зайнятості, органі-
зацій роботодавців, галузевої профспілки, на-
вчально-методичних центрів професійно-тех-
нічної освіти, відділів професійної освіти об-
ласних державних адміністрацій, наукових 
установ, вищих і професійно-технічних на-
вчальних закладів, Представництва Європей-
ського Союзу в Україні, експерти Європейсько-
го фонду освіти (ЄФО).
Туринський процес – це підхід до аналізу полі-
тики у галузі професійно-технічної освіти, що 
базується на фактичних даних. Він реалізуєть-
ся що два роки у партнерських країнах та регі-
онах ЄФО й передбачає аналіз напрацювань, 
завдань, планів, впровадження політики в га-
лузі професійно-технічної освіти, а також під-
готовку відповідної звітності. Саме тому Ту-
ринський процес неабияк важливий для при-
йняття спільного рішення щодо змін і резуль-
татів у професійно-технічній освіті.
Щодо циклу Туринського процесу 2016 року, то 
Україна обрала регіональний рівень стосовно 
національної звітності. Метою заходу є надан-
ня рекомендацій регіонам-учасникам щодо під-
готовки звітів та розвитку їхнього потенціалу.
Семінар проведено задля ознайомлення заці-
кавлених сторін сектору ПТО з принципами та 
цілями Туринського процесу, надання реко-
мендацій регіонам-учасникам щодо підготов-
ки аналітичних звітів.
Під час семінару розглянуто питання реаліза-
ції Туринського процесу на національному рів-
ні, обговорено прогрес, досягнутий у сфері про-
фесійної освіти з часу реалізації останнього 
циклу Туринського процесу в 2014 році.

ПТО

ТУРИНСЬКИЙ 
ПРОЦЕС–2016: 
ЗАПУСК НА РЕГІОНАЛЬНОМУ 
ТА НАЦІОНАЛЬНОМУ РІВНІ

НТСЕР

КОМЕНТАРІ



6 ПРОФСПІЛКОВІ 
ВІСТІ  № 15

14 квітня 2016

– Сфера ЖКГ є багатогранною та 
проблемною і, безумовно, потребує 
реформування. Які пріоритети існу-
ють для цього сьогодні?

– Останнім часом відбуваються досить 
складні події в житлово-комунальній сфе-
рі, які не дають змоги говорити про її ре-
формування.

Два роки відсутні будь-які ознаки, що 
свідчили б про серйозність намірів Уряду, 
як соціального партнера, грати за правила-
ми. Урядові рішення, які приймались одно-
сторонньо, без участі соцпартнерів, призве-
ли до негативних наслідків на більшості 
підприємств сфери життєзабезпечення. 

Можу сміливо сказати, що в галузі від-
бувається не реформування, яке поклика-
не створити сприятливі умови для роботи 
підприємств та його працівників, забез-
печити надання якісних житлово-кому-
нальних послуг населенню, а деформу-
вання, яке може спричинити не тільки до 
соціального вибуху в колективах галузе-
вих підприємств, а й призвести до еколо-
гічних катастроф. 

Так, сьогодні можна оцінити ситуацію 
як критичну, що склалася на теплопоста-
чальних підприємствах. У 2014–2015 роках 
Кабміном були прийняті постанови, що 
призвели до погіршення фінансово-еконо-
мічного та технічного стану цих підпри-
ємств, а отже, до складної соціально-еко-
номічної ситуації у колективах, у праців-
ників, які є членами профспілки. 

У зв’язку з цим ми неодноразово звер-
талися до КМУ, до центральних 
органів влади з пропозиціями 
щодо вирішення проблем під-
приємств теплопостачання, але 
реакції на ці звернення не було. 
А проблеми полягають у на-
ступному.

Затверджений постановою 
Кабінету Міністрів України від 
18.06.2014 №   217 (із змінами, 
внесеними постановою КМУ 
від 18.12.2015 № 1086) Порядок 
розподілу коштів, що надхо-
дять на поточні рахунки із спе-
ціальним режимом викорис-
тання для проведення розра-
хунків з постачальником при-
родного газу, на якого покладе-
но спеціальні обов’язки (Поря-
док), не забезпечує рівноцінні 
права та інтереси всіх учасників, задія-
них у процесі виробництва, транспорту-
вання та постачання теплової енергії.

В умовах різкого зростання тарифів на 
теплову енергію для населення та відпо-
відного падіння їх платоспроможності за 
спожите ними тепло, несвоєчасної ком-

пенсації з боку держави різниці в тари-
фах, через що у підприємств КТЕ суттєво 
збільшилась заборгованість за спожитий 
природний газ, затверджений Порядок 
лише поглиблює і так вкрай важкий фі-
нансовий стан цих підприємств, заго-
стрює проблему здійснення першочерго-
вих платежів з виплати заробітної плати.

Методика розрахунку нормативу від-
рахувань зі спецрахунку підприємств те-
плопостачання на рахунки 
НАК «Нафтогаз України» 
за вищезазначеним По-
рядком не дозволяє за-
безпечувати належне 
проведення ремонт-
них і аварійно-від-
нов лю валь них ро-
біт, оплату за елек-
троенергію, паливо 
та витратні матеріа-
ли, на сплату податків 
тощо. Це, в свою чергу, за-
грожує життєдіяльності насе-
лених пунктів.

Профільний Комітет ВРУ підтримав 
нашу ініціативу щодо прискорення при-
йняття Верховною Радою України законо-
проекту (реєстраційний № 2706 від 
22.04.2015) «Про заходи, спрямовані на за-
безпечення сталого функціонування 
суб’єктів господарювання у сферах тепло-
постачання, централізованого водопоста-
чання та водовідведення», прийнятого в 
першому читанні у листопаді 2015 року. 
Прийняття такого Закону дозволить хоча 
б частково вирішити проблеми теплопос-

тачальних підприємств. На 
жаль, розгляд цього Закону ВРУ 
відкладено на невизначений 
термін. А Кабмін наші прохан-
ня і вимоги трудових колекти-
вів ігнорує. 

Наприкінці березня п.р. ЦК 
профспілки змушений був звер-
нутися до народного депутата 
України Сергія Капліна, який є 
представником профспілок у 
ВРУ, з проханням ініціювати 
розгляд вищевикладених про-
блем цих підприємств Антико-
рупційним бюро України. 

– Які ще проблеми турбують 
галузеву профспілку?

– Серед проблем, які щорічно 
виникають в нашій галузі, на-

зву такі: недофінансування з держбюдже-
ту підприємств ЖКГ житлових субсидій 
і пільг, які призначені населенню, а та-
кож повернення з держбюджету різниці в 
тарифах на житлово-комунальні послуги.

Так, обсяги коштів, які не профінансова-
но відповідно до постанови Уряду від 

11.01.2005 № 20 «Про затвердження Порядку 
перерахування деяких субвенцій з держав-
ного бюджету місцевим бюджетам на на-
дання пільг, субсидій та компенсацій», на 
початок цього року склали 500 млн гривень.

У той же час, відповідно до Порядку фі-
нансування місцевих бюджетів на здій-
снення заходів з виконання державних 
програм соцзахисту населення за рахунок 
субвенцій з державного бюджету (п. 12), за-

твердженого постановою КМУ 
від 04.03.2002 № 256, погашен-

ня кредиторської заборго-
ваності за державними 

програмами соцзахис-
ту, що утворилася ста-
ном на початок року, 
має здійснюватися 
першочергово. 

Проблеми мають і 
підприємства міського 

електротранспорту з 
причин несвоєчасного та 

неповного перерахування їм 
субвенцій у зв’язку з перевезенням 

пільгових категорій громадян. Слід нага-
дати, що держбюджетом 2016 року фінан-
сування цих субвенцій зовсім не було пе-
редбачено! І лише завдяки наполегливос-
ті профорганізацій за підтримки керівни-
ків цих підприємств до держбюджету 
було внесено зміни і виділено 1,9 млрд 
грн субвенцій. Але на цей Закон, прийня-
тий ВРУ, Президент України наклав вето.

Що стосується повернення підприєм-
ствам, які надають послуги з водопоста-
чання та водовідведення, різниці в тари-
фах на житлово-комунальні послуги, то 
обсяг недофінансованих коштів складає 
1,6 млрд гривень.

– Як Ви вважаєте, які дії можуть змі-
нити ситуацію на краще?

– Ми впевнені, що розвиток ЖКГ при-
зведе до розвитку економіки в цілому. Мо-
дернізація інженерних мереж та комуніка-
цій, що перебувають у аварійному стані, це 
колосальне замовлення для металургійної, 
хімічної, приладобудівної, машинобудів-
ної та інших галузей. Це наповнення дер-
жавного та місцевих бюджетів, соціальних 
фондів за рахунок податків, це створення 
робочих місць, підвищення заробітної пла-
ти у виробничій та бюджетній сферах.

На порозі – створення нового Уряду. 
Проте сподіватися на те, що все владна-
ється саме собою, не доводиться. Тому 
нам, усім профспілкам необхідно під-
штовхнути маятник у бік реальних ре-
форм в економіці держави та примусити 
владу працювати на благо простих лю-
дей, про яких вони так піклуються перед 
виборами і забувають одразу ж після 
отримання мандатів та посад.

ПРОФПАНОРАМА

500
млн грн

становить 
сума боргу за 
невиплату з 

держбюджету 
субвенцій за 

надання пільг, 
субсидій і 

компенсацій

Н
а засідання 
були запрошені 
представники 
Головного 

управління Держпраці 
в Запорізькій області 
та відділення виконав-
чої дирекції Фонду со-
ціального страхування 
від нещасних випадків на 
виробництві та професій-
них захворювань в м. За-
поріжжі. Також був при-
сутній голова Запорізько-
го обласного обкому 
профспілки УДППЗ «Укр-
пошта» Олег Дорофеєв.
У 2016 році Всесвітній 
день охорони праці, за ре-
комендацією Міжнарод-
ної організації праці, про-
ходитиме під гаслом: 
«Стрес на робочому місці: 
колективний виклик», 
тому члени оргкомітету 
та запрошені у своїх ви-
ступах акцентували на 
організації роботи з на-
данням консультацій, 
пропаганди безпечних 

умов праці, проведення 
семінарів, нарад, круглих 
столів, конкурсів, інших 
заходів, спрямованих на 
профілактику виробничо-
го стресу. 
Керівникам і працівникам 
підприємства було реко-
мендовано звернути увагу 
на необхідність прийнят-
тя конкретних профілак-
тичних заходів, а напри-
кінці заходу начальник 
служби охорони праці по-
ділилася з присутніми по-
радами медиків і психоло-
гів для уникнення стресо-
вих ситуацій.

Вл. інф. Запорізької 

дирекції УДППЗ 

«Укрпошта»

З
ахід відбувся у 
рамках спів-
праці Київської 
обласної проф-

спілки працівників 
АПК, ЦК Профспілки 
працівників АПК, 
Управління з питань пра-
ці Головного управління 
Держ праці у Київській об-
ласті, Правової і техніч-
ної інспекції праці апара-
ту ФПУ, Фонду ім. Ф. Ебер-
та в Україні.
Відкривали семінар на-
чальник Управління з пи-
тань праці Головного 
управління Держпраці в 
Київській області Вален-
тин Шаботинський разом 
з керівником Правової і 
технічної інспекції праці 
апарату ФПУ Юрієм Ан-
дрієвським та головою 
Київської обласної проф-
спілки працівників АПК 
 Катериною Баришевою. 
Майже всі доповідачі ак-
центували увагу на тому, 

що охорона праці – це за-
хищене життя і здоров’я 
на робочому місці, але ко-
жен працівник має усві-
домлювати власну відпо-
відальність. А  от проф-
ком покликаний сприяти 
інформуванню та запобі-
ганню таким випадкам на 
підприємствах.
Наприкінці семінару всі 
учасники отримали відпо-
відні сертифікати за підпи-
сом директора Представ-
ництва Фонду ім. Ф. Еберта 
в Україні та голови Проф-
спілки працівників АПК 
України.

Вл. інф. Київської 

обласної профспілки 

працівників АПК

КИЇВЩИНА

СТРЕС НА РОБОЧОМУ МІСЦІ: 
КОЛЕКТИВНИЙ ВИКЛИК

ОХОРОНА ПРАЦІ – В ЦЕНТРІ 
УВАГИ ПРОФСПІЛКИ АПК

1 і 5 квітня в рамках Дня охорони праці в Запо-
різькій дирекції УДППЗ «Укрпошта» відбулися 
наради керівників виробничих підрозділів, 
служб і відділів  дирекції. 

Для профактиву Київської області був прове-
дений дводенний семінар-тренінг «Охорона 
праці та захист профспілкових прав праців-
ників сфери АПК».

ЗАПОРІЖЖЯ

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ

РЕФОРМІ ЖКГ 
ПОТРІБНА ШВИДКА 

ДОПОМОГА
У важких умовах сьогодення, через відсутність рефор-
мування, в галузі житлово-комунального господар-

ства проблеми тільки загострилися: і вимоги до ко-
мунальників зросли, й вимоги комунальників підви-
щилися. Як у такій ситуації працює галузева проф-
спілка, розповідає її  голова Олексій РОМАНЮК.

НЕДО-
ФІНАНСУВАННЯ 

ПІДПРИЄМСТВАМ ПРИ-
ЗНАЧЕНИХ НАСЕЛЕННЮ 

ЖИТЛОВИХ СУБСИДІЙ І ПІЛЬГ 
СТВОРЮЄ БОРГИ ІЗ ЗАРПЛА-
ТИ ПЕРЕД ПРАЦІВНИКАМИ ТА, 

ЗВІСНО, СОЦІАЛЬНУ НА-
ПРУГУ В ТРУДОВИХ КО-

ЛЕКТИВАХ.
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З
апорізькі моторобудівни-
ки – це 25-тисячний колек-
тив із своїми традиціями, 
унікальними технічними 

і технологічними можливостя-
ми, який створює і виробляє 
продукцію, що не поступається 
світовим аналогам. Літальна 
техніка з авіадвигунами АТ 
«МОТОР СІЧ» експлуатується у 
понад 100 країнах світу.

Спільно з адміністрацією соці-
ально-економічні права й інте ре-
си працівників обстоює первинна 
профорганізація Профспілки 
авіабудівників України на АТ 
«МОТОР СІЧ», яку очолює Ми-
хайло Труш. Між адміністрацією 
та первинкою налагоджений 
ефективний соцдіалог, свідчен-
ням чому є колективний трудо-
вий договір, який захищає інтер-
еси працівників підприємства. 

Одним з показників дієвого 
соціального діалогу є рівень 
зарплати персоналу, який у лю-
тому 2016 року склав у середньо-
му 6078 грн, і керівництво під-
приємства наразі шукає можли-
ві шляхи її збільшення.

Гарна підмога для працівни-
ків у вирішенні соціальних пи-
тань – це діюча заводська вели-
ка соціальна інфраструктура, 
що дозволяє кожному працюю-
чому на підприємстві оздорови-
тися самому й оздоровити свою 
дитину, отримати кваліфікова-
ну медичну допомогу, займати-
ся спортом, брати участь в одно-
му з колективів художньої само-
діяльності і т. ін.

У середньому, протягом року 
близько 10 тис. працівників оздо-
ровлюються в одному з лікуваль-
них чи оздоровчих закладів під-
приємства. У дитячих оздоров-
чих і спортивних таборах відпо-
чивають близько 2 тис. дітей за-
водчан, що на 100% задовольняє 
наявні потреби. Батьківська пла-
та за дитячу путівку на 18 днів 
складає в середньому 400–450 грн.

Цілорічно працює завод-
ський санаторій-профілакторій, 
що забезпечує  стовідсоткову 

потребу працівників при до-
ступній ціні за путівку – 400 грн 
на 18 днів.

Усі соціальні питання, обу-
мовлені в колдоговорі, є обов’яз-
ковими для виконання незалеж-
но від того, до якої категорії 
вони належать.

За словами президента АТ 
«МОТОР СІЧ» В’ячеслава Богус-
лаєва, колектив має і надалі жити 
повноцінним життям. Керівник 
знає, що потрібно сьогодні праців-
никові підприємства, чим його 
підтримати та допомог-
ти в цей непростий час. 
Тому на проведення 
оздоровчих заходів та 
утримання об’єктів соці-
альної сфери підприєм-
ство щороку витрачає 
близько 200 млн грн. Це 
додатково близько 8 тис. 
грн інвестицій у здоров’я 
кожного працівника.

В оснащеній сучас-
ним обладнанням за-
водській медико-сані-
тарній частині заводча-
ни отримують стаціо-
нарне і профілактичне 
лікування. Велика увага приді-
ляється профілактичним огля-
дам, якими охоплено практично 
100% працівників. Добровіль-
ним медичним страхуванням 
охоплено 95% заводчан.

Щодня спортивний комплекс 
АТ «МОТОР СІЧ» відвідують 
близько 1500 осіб, з яких понад 
800 – працівники підприємства 
та члени їхніх сімей.

Цілий рік за затвердженим 
планом проходять змагання з 
різних видів спорту в рамках за-
водської спартакіади, в якій бе-
руть участь тисячі заводчан.

У заводському палаці культу-
ри працюють 19 колективів ху-
дожньої самодіяльності, 7 з 
яких присвоєно звання «народ-
ний». У них беруть участь близь-
ко 600 дорослих і 468 дітей. Про-
водяться щорічні фестивалі ху-
дожньої самодіяльності. Цього-
річний фестиваль був присвяче-
ний 100-літньому ювілею з дня 
випуску на підприємстві першо-

го авіаційного двигуна, і в цьо-
му заході взяли участь сотні са-
модіяльних артистів, що пред-
ставляли свої підрозділи.

З року в рік збільшується кіль-
кість молоді, яка бере участь у за-
гальнозаводських культурних, 
спортивних та інших громад-
ських заходах. А це означає, що 
молоді люди, які прийшли на за-
вод, сприймають загальний на-
стрій, ритм життя колективу, із 
задоволенням та бажанням праг-
нуть продовжити й примножити 

заводські традиції.
Сила колективу – в 

нерозривному зв’язку 
поколінь. Тому на під-
приємстві виявляють 
турботу про заводських 
ветеранів, яких на облі-
ку перебуває понад 4500 
осіб. За заводською сис-
темою кожен ветеран 
закріплений за підроз-
ділом, з якого йшов на 
пенсію. З ним підтриму-
ється постійний зв’язок, 
надається матеріальна 
допомога. 

У масштабах заводу 
4–5 разів на рік проводяться збо-
ри ветеранів з культурною про-
грамою та врученням продукто-
вих наборів. Протягом року фор-
муються два повноцінних заїз-
ди ветеранів у заводський сана-
торій-профілакторій, виплачу-
ється матеріальна допомога, 
приурочена до днів літньої лю-
дини, інваліда, 9 Травня.

За умовами колдоговору ме-
дичне обслуговування і лікуван-
ня ветеранів у заводській полі-
клініці проводиться на безоплат-
ній основі. На раду ветеранів виді-
ляються додаткові кошти підпри-
ємством і профспілковим колек-
тивом для привітання ювілярів.

Не менш пильна увага вияв-
ляється й до молоді, яка при-
йшла на завод.

Щороку на АТ «МОТОР СІЧ» 
влаштовуються на роботу сотні 
молодих фахівців. Так, у 2015 
році перші робочі місця в акціо-
нерному товаристві отримали 
318 молодих спеціалістів, у тому 

числі 130 з вищою освітою, 36 ви-
пускників запорізьких коледжів 
і 152 випускники вищих профе-
сійно-технічних училищ.

За кожним молодим спеціаліс-
том і робітником закріплюється 
наставник і протягом 2–3 років (за-
лежно від спеціальності) таким 
працівникам провадиться допла-
та до середньої зарплати підрозді-
лу, в якому їх працевлаштовано.

За умовами колдоговору мо-
лодим фахівцям доплачують за 
наймання житла, а працівни-
кам у віці до 35 років, які добре 
себе зарекомендували, зменшу-
ється плата за проживання в за-
водському гуртожитку.

Хоча для молодих працівни-
ків на рівні з усіма заводчанами 
повною мірою доступні всі піль-
ги щодо відпочинку, оздоров-
лення, лікування, тим не менш, 
додатково на острові Сідластий, 
що на Дніпрі, для них функціо-
нує туристична база, куди з 
травня до жовтня на вихідні ви-
їжджають сотні відпочивальни-
ків. Один раз на рік, восени, ор-
ганізовується молодіжний заїзд 
у санаторій-профілакторій. 

Під керівництвом молодіж-
ного відділу, який було створе-
но на заводі на початку 90-х ро-
ків, проводяться конкурси, 
культурні і спортивні заходи, а 
молодіжні організації підрозді-
лів випускають стінгазети, про-
водять конкурси професійної 
майстерності і т. ін.

Згідно із заводським положен-
ням про підбиття підсумків гос-

подарської діяльності, наказом 
по підприємству присвоюються 
звання «Кращий молодий робіт-
ник за професією» та «Кращий 
молодий спеціаліст», «Кращий 
молодий майстер», «Кращий мо-
лодий моторобудівник». Таких 
звань протягом року (з виплатою 
грошової винагороди) присвоєно 
827 молодим працівникам.

За словами голови первинної 
профорганізації Профспілки 
авіабудівників на АТ «МОТОР 
СІЧ» Михайла Труша, керівни-
цтво підприємства та профспіл-
ковий комітет однаковою мірою 
відповідальні за всі питання ро-
боти та життя колективу, не поді-
ляючи завдання на основні і дру-
горядні. Спільними зусиллями 
вони домагаються того, щоб ко-
лектив жив повноцінним різно-
манітним життям, щоб кожен 
працівник відчував, що про нього 
думають, піклуються. Відчуваю-
чи це, він і сам намагається бути 
затребуваним і максимально ко-
рисним для свого колективу.

Спільне завдання керівни-
цтва та профкому підприємства 
– бачити в кожній людині на-
самперед особистість, підтри-
мати та розвинути в ній найкра-
щі якості, які вона має. І справа 
тут не в мотивації членства в 
профспілці. Найкраща мотива-
ція – це робота, яку відчуває ко-
жен моторобудівник.

Підготувала Тетяна РУБАН,

«ПВ»
(За матеріалами АТ «МОТОР СІЧ»)

Запорізьке АТ «МОТОР СІЧ», яке 
наступного року відзначатиме 
110-річчя, є одним з найбiльших 
пiдприємств, що реалiзують по-
вний цикл створення сучасних 
авiацiйних двигунiв – вiд розроб-
ки, виробництва й випробування 
до супроводу в експлуатацiї та 
ремонту. За роки своєї діяльнос-
ті підприємство не раз засвідчу-
вало, що може вирішувати най-
складніші технічні завдання. Ви-
сокий професіоналізм його фа-
хівців дає впевненість у тому, що 
«МОТОР СІЧ» буде й надалі роз-
виватися на благо тих, хто пра-
цює сьогодні та прийде завтра.

ДОСВІД

«МОТОР СІЧ»: ЖИТТЯ ПІДПРИЄМСТВА 
ЗСЕРЕДИНИ

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ

6078
грн
склала 

середня 
зарплата 

персоналу  
в лютому  
2016 року
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Олексій ГАРАНЬ, політолог:

УКРАЇНА ПРОГРАЛА

Найгірший сценарій для 
України реалізувався. Катастро-
фічний розрив між «так» і «ні» 
надто великий, аби прибічники 
асоціації у нідерландському по-
літикумі могли його якимось 
чином нейтралізувати, не ризи-
куючи власною репутацією. 
Жодне соцопитування, проведе-
не у Нідерландах щодо ймовір-
ного розподілу голосів «за» і 
«проти», не показувало розриву 
між двома таборами більше ніж 
десять відсотків. А маємо роз-
рив у майже 30%.

Перша реакція Києва – справа 
рук Москви. Однак аналогічні 
угоди Нідерланди ратифікували 
і з Молдовою, і з Грузією. Росій-
ська пропаганда цьому не зава-
дила. Тільки через те, що у цих 
країн була власна «історія про-
риву». Може, не така значуща у 
світовому масштабі, але вона є. 
Жодна з країн Європи не звину-
вачувала Молдову та Грузію у 
процвітанні корупції, а їхню вла-
ду – у зволіканні з реформами.

Зарубіжні аналітики впевне-
ні, що Україну дискредитує пе-
ред усією Європою і мешканця-
ми Голландії зокрема тотальна 
корумпованість країни. Відтак 
Європа не чекає нашу країну з 
великим нетерпінням такою, 
якою вона є нині. Можна ствер-
джувати, що Київ «підіграв» на 
поразку результатів референду-
му. Додала негативу й політич-

на криза в українському парла-
менті.

Доволі невтішна реклама для 
країни, яка очікувала позитив-
них результатів опитування. 
Власне, в самій Голландії узага-
лі мало хто знає про таку краї-
ну, як Україна. На мапі Європи 
далеко не кожен мешканець Ні-
дерландів міг точно вказати 
місце розташування держави, 
політичну долю якої вирішував 
його голос. 

Більше того, голландцям у 
принципі не до кінця було зрозу-
міло, за що вони голосують. Адже 
переважна більшість вважала, 
що триває голосування за при-
йняття України до Євросоюзу.

На думку українських полі-
тологів, питання не стільки в 
Нідерландах, які нібито по-
особливому дивляться на Укра-
їну, а в нас самих. «Ми самі дає-
мо їм привід сумніватися, – за-
явив директор Інституту страте-
гічних досліджень «Нова Украї-
на» Андрій Єрмолаєв. – Тож у 
Європи є всі підстави – як мо-
ральні, так і політичні – не дові-
ряти Україні».

Справді, якщо поглянути чу-
жими очима на те, що відбува-
ється у країні останнім часом, 
то знайдеться чимало підстав 
сумніватися в нашій чесності та 
цілеспрямованості. Що не мі-
сяць, то звинувачення в коруп-
ції, крадіжках, переділі чужої 
власності. Усе, як у відомій бай-
ці: нічого люстерко гнівити!

12 квітня уряд Нідерландів 
оголосив офіційні результати 
голосування, але остаточна 
оцінка кабінету міністрів і від-
повідь уряду на результат рефе-
рендуму будуть направлені до 
парламенту через кілька міся-
ців, але не пізніше вересня ц. р. 

 А далі – слово за парламента-
рями. Голосуванню передувати-
муть відповідні дебати. Надто 
висока ймовірність, хоча й не 
стовідсоткова, що голланд-
ський парламент підтвердить 
результати референдуму. Якщо 
депутати теж скажуть «ні», 
справа вийде за межі нідерланд-
сько-українського діалогу і пе-
рейде у площину Брюсселя.

ВЕЛОПРОБІГОМ  
ПО РЕФЕРЕНДУМУ

Кампанія, під час якої 
її учасники роз’яснювали 
суть референдуму, агіту-
вали за підтримку Украї-
ни, здійснювалася вкрай 
бездарно. Про це говорить 
більшість українських і зару-
біжних політологів. Такої дум-
ки дотримуються і голландські 
експерти. Приміром, керівник 
громадської організації Covоr 
Ольга Штереншіс так прокомен-
тувала «провал української про-
паганди»: «Коли я чую, що пред-
ставники української сторони 
стверджують, що зробили усе 
можливе для позитивного ре-

зультату, то гадаю, що товкти 
воду в ступі теж треба вміючи». 

Справді, лише в останні міся-
ці в Нідерландах запрацювали 
кілька проукраїнських ініціа-
тив. Нідерландські волонтери 
розповсюджували листівки з 
розповідями про нашу країну, 
збирали допомогу для україн-
ських воїнів, одночасно агітую-
чи за Україну, поширювали ама-
торські кліпи та ролики нідер-
ландською мовою на підтримку 

нашої держави. Однак тут є одне 
«але»: усе, що робилося поспіш-
но, було розраховано на україн-
ський менталітет. Без урахуван-
ня, що голландці надто скептич-

но ставляться до Євро-
союзу. 

Напередодні ре-
ферендуму в Ні-
дерландах виса-
дився строкатий 
український «де-
сант» – від Філа-
рета до малень-
ких артистів, які 

благали подарува-
ти їм шанс на «євро-

пейське завтра». На-
відались сюди й пред-

ставники української елі-
ти – міністри, парламентарі. 

Начебто для дискусії про те, на-
скільки «європейське завтра» 
залежить від результатів воле-
виявлення мешканців іншої 
країни. Але знов-таки не позба-
вилися відчуття віт чизняного 
менталітету, бо до дискусії 

Поразка України у референдумі стосовно Угоди про асоціацію з ЄС була прогно-
зована, хоча до останнього зберігалась інтрига щодо явки, котра могла знівелю-
вати результат. Однак голландці необхідну кількість голосів, попри дощову пого-
ду, забезпечили. Майже дві третини учасників референдуму висловилися проти 
угоди. Його результати, на переконання експертів, засвідчили не тільки ставлен-
ня мешканців Нідерландів до Києва. Підсумки волевиявлення стали ударом по 
Євросоюзу загалом. Так чи інакше, але референдум кинув низку викликів безпо-
середньо Україні. Про це – на шпальтах нашого видання.

Олег УСТЕНКО, виконавчий директор 

Міжнародного фонду Блейзера:

ГОЛЛАНДСЬКИЙ РЕФЕРЕ

НАСЛІДКИ І ПЕРСПЕКТИВ

В 
АМСТЕР-

ДАМІ І УТРЕХ-
ТІ ЗДЕБІЛЬШОГО ГО-
ЛОСУВАЛИ ЗА УГОДУ 

ПРО АСОЦІАЦІЮ (52,5 І 
57,4%), ТОДІ ЯК У РОТ-

ТЕРДАМІ ТА ГААЗІ 
– ПРОТИ (64 ТА 

58,9%). 
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Василь ФІЛІПЧУК, голова правління 

Міжнародного центру перспективних 

досліджень:

Олександр ПАЛІЙ, політолог:

 22 із 390
МУНІЦИПАЛІТЕТІВ 

КРАЇНИ 
ПРОГОЛОСУВАЛИ  

ЗА ДОКУМЕНТ.
Ч

 намагалися залучити тих, хто 
однозначно був «за». Голланд-
ці такого ентузіазму не сприй-
няли, для них сенс дебатів по-
лягав у тому, щоби перекона-
ти опонентів.

Приїхали до Нідерландів і 
брати Клички – в надії, що їхня 
світова популярність подужає 
спротив мешканців цієї країни. 
В ефірі одного з телеканалів 
мер Києва Віталій Кличко роз-
повідав, як він особисто бореть-
ся за «сучасну, демократичну, 
європейську» країну і що Угода 
про асоціацію є кроком в цьому 
напрямі. Його Брат Володимир, 
своєю чергою, запевнив, що 
Україна здатна зробити Європу 
стабільнішою та безпечнішою. 
Щоправда, не вказав, якими ре-
альними кроками в цьому на-
прямі Україна здивує Європу.

Віталій Кличко проїхався 
столицею Нідерландів на вело-
сипеді. Міністр закордонних 
справ Павло Клімкін узагалі 
очолив велопробіг на підтрим-
ку України. Очевидно, цим са-
мим хотів підтвердити, що 
менталітети наших народів не 
дуже різняться. Однак, на пере-
конання багатьох експертів, по-
тужна інформаційна робота 
дещо запізнилася. Пропагува-
ти й агітувати треба було за-
довго до проведення референ-
думу. Як тут не погодитися з 
оцінкою спікера українського 
парламенту Володимира Грой-
смана: «Переконливим аргу-
ментом можуть бути тільки ре-
зультати, а не слова». Голова 
Верховної Ради закликав пред-
ставників політичної еліти до 
«роботи над помилками».

ПЛАН Б

Європейська спільнота 
збентежена результатами ні-
дерландського референдуму. 
Відтак зайнята пошуками ви-
ходу із непростої ситуації. 
Знехтувати результатами ні-
бито не можна. З іншого боку, 
якими мусять бути нові пра-
вила, адже це скидається на 
середньовіччя: 2 мільйони лю-
дей можуть скасувати чи за-
блокувати рішення 500 міль-
йонів європейців. Так фор-
мально виглядає ситуація з 
точки зору процедур ЄС. 

Експерти вважають, що, 
швидше за все, проблема пе-
рейде у політичну площину. 
Тривати цей процес може дов-
го, зазначають аналітики. Для 
нас це не так важливо, адже 
Угода про асоціацію діє, ска-
совувати ратифікацію ніхто 
не ризикне.

За словами канцлера Ні-
меччини Ангели Меркель, 
уряд Нідерландів спільно з ін-
ституціями Європейського 
Союзу віднайде спосіб вирі-
шення цієї проблеми. «Деякі 
складності, що виникли за 
підсумками нідерландського 
референдуму, будуть подола-
ні», – заявила пані Меркель. 

Європейські чиновники од-
нозначно переконані, що 
долю Угоди про асоціацію не 
мають вирішувати 20% грома-
дян однієї із країн ЄС. Відтак 
Голландія мусить спішно го-
тувати план Б. І тут уряд і пар-
ламент країни зіткнуться з не-
простою дилемою. З одного 
боку, проігнорувати голосу-
вання вони не можуть, адже 
виборці їм цього не проба-
чать. До того ж це може спри-
чинити ще більший сплеск 
скептицизму до існування ЄС.

У будь-якому разі, ситуація 
спонукає голландських полі-
тиків шукати політичний ба-
ланс: щоб і врахувати думку 

виборців і разом з тим зали-
шитися у межах контексту 
внутрішньої та європейської 
політики. 

Допоки важко спрогнозува-
ти результати обговорень у 
тамтешньому парламенті. 
Експерти очікують на певного 
роду компроміс. Приміром, 
буде визнано, що окремі час-
тини Угоди не застосовуються 
в Нідерландах. У будь-якому 
випадку, просувати свою не-
гативну позицію щодо Угоди 
про асоціацію з Україною 
буде вкрай складно. Тим біль-
ше, що решта країн навряд чи 
забажає переглянути умови 
Угоди. Нідерландський рефе-
рендум є інструментом для 
виявлення волі своїх грома-
дян, але він жодним чином не 
змусить інші держави – члени 
ЄС мислити аналогічно. 

В Європейському Союзі сер-
йозно занепокоєні: у разі якщо 
нідерландці сприймуть по-
дальший сценарій як спробу 
обвести їх навколо пальця, то 
це посилить скептичні настрої 
щодо європейської спільноти 
в інших країнах. Насправді в 
ЄС своїх проблем не бракує. 

Наші співгромадяни зада-
ються питанням: невже ре-
зультати референдуму «похо-
вають» асоціацію, до якої 
вони так прагнули? Експерти 
заспокоюють: цього точно не 
станеться. Тотальний зрив 
Угоди через референдум в од-
ній країні несе для держав ЄС 
більше небезпек, аніж позити-
ву. Бо в цьому разі під знаком 
питання опиниться спромож-
ність Євросоюзу ухвалювати 
будь-які рішення на міжна-
родній арені. Тож Брюссель 
змушений вдатися до плану Б, 
щоб зупинити цей сценарій 
іще в зародку. Для наших 
співвітчизників це означає, 
що українську угоду не скасу-
ють. Вона має право на життя. 
Відтак діятиме надалі. 

38,1% 
ГОЛЛАНДЦІВ 

ПРОГОЛОСУВАЛИ 
ЗА УГОДУ  

ПРО АСОЦІАЦІЮ 
З УКРАЇНОЮ І 
61,1% – ПРОТИ.

ВИПАДКОВІСТЬ 

ЧИСТОЇ ВОДИЕНДУМ: 

ВИ 
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ЧОМУ МАЙБУТНЄ 
СТУДЕНТСТВА ПІД 
ЗАГРОЗОЮ, або 
ВЛАДА «ГРАЄ» ПРОТИ 
МОЛОДІ УКРАЇНИ

Студентська спільнота пе-
ребуває на межі соціаль-
ного вибуху. Мізерна сти-
пендія розміром у 850 гри-
вень, яка не відповідає не 
тільки основним потребам 
студентів, а й нормам чин-
ного законодавства, анти-
соціальні законопроекти 
та наміри Уряду урізати 
видатки на освіту вивели 
студентів на попереджу-
вальний пікет.

МОЯ СТИПЕНДІЯ НЕ ДЛЯ 
ДІРОК У БЮДЖЕТІ

Акція розпочалася 7 квітня у зна-
ковому для кожного студента місці 
– парку ім. Т.Г. Шевченка навпроти 
головного корпусу Київського на-
ц і о н а л ь н о г о  у н і в е р с и т е т у 
ім. Т.Г. Шевченка. Тут зібралося по-
над тисячу студентів із різних об-
ластей України. Вони тримали пра-
пори Федерації профспілок Украї-
ни, первинних профспілкових орга-
нізацій студентів та лозунги: «Моя 
стипендія не для дірок в бюджеті!», 
«Мій батько захищає Україну, а 
чим підтримує держава мене?», 
«МОН, припини наступ на права 
студентів!» та ін.

З трибуни молоді активісти за-
кликали Уряд звернути увагу на 
проблеми студентів, збільшити 
стипендію до законодавчо встанов-
леного розміру, надати пільговий 
проїзд у громадському транспорті, 
відремонтувати гуртожитки, під-
тримати студентів-переселенців із 
зони АТО, не зменшувати видатки 
з держбюджету на освіту та припи-
нити антисоціальний тиск на сту-
дентські профспілкові організації.

Одна із причин невдоволення 
молоді – ганебне мінімальне фінан-
сове забезпечення студентів, а та-
кож плани Уряду його погіршити. 
Напередодні у профспілках повідо-
мили, що Міністерство освіти і на-
уки готує законопроект, що перед-
бачає скорочення стипендіального 
фонду з 5 до 1 млрд гривень.

ВИМОГИ

Пікетувальники вирушили до 
Кабінету Міністрів України, де пе-
редали представникам Уряду свої 
вимоги. Аналогічні листи з вимога-
ми надіслали Президентові Украї-
ни та до Верховної Ради.

У тексті вимоги, зокрема, зазна-
чається:

«З метою подальшого розвитку 
державної молодіжної політики 

України, створення умов для здо-
буття студентами та учнями якіс-
ної безоплатної вищої і професій-
ної освіти, поліпшення їхніх жит-
лово-побутових умов та системи 
оздоровлення, а також стипенді-
ального, транспортного забезпе-
чення й подальшого працевлашту-
вання учасники акції вимагають 
від Президента України, Верховної 
Ради України, Кабінету Міністрів 
України:

– забезпечити виплату стипендій 
всім встигаючим студентам на рів-
ні прожиткового мінімуму;

– не допустити зменшення дер-
жавного замовлення на підготовку 
фахівців у вищих навчальних за-
кладах;

– затвердити державну програму 
«Студентський гуртожиток» з по-
дальшим фінансовим забезпечен-
ням та дотриманням Державних 
будівельних норм;

– забезпечити пільговий проїзд 
студентській та учнівській молоді 
в усіх видах міського, приміського 
та міжміського транспорту;

– не допустити прийняття Зако-
ну України «Про внесення змін до 
Закону України «Про професійні 
спілки, їх права та гарантії діяль-
ності» № 3474 як такого, що звужує 
права студентської молоді на 
участь у профспілках;

– затвердити порядок державної 
цільової підтримки студентської та 
учнівської молоді з числа учасників 
бойових дій, а також студентів та 
учнів, один із батьків яких загинув 
у районі проведення АТО або під 
час масових акцій громадянського 
протесту, студентів та учнів з числа 
внутрішньо переміщених осіб;

– забезпечити призначення та 
виплату стипендії студентам та 
учням з числа дітей шахтарів від-
повідно до Закону України «Про 
підвищення престижності шахтар-
ської праці»;

– зберегти існуючу мережу сту-
дентських оздоровчо-спортивних 

закладів з їх фінансовим забезпе-
ченням;

– забезпечити створення нових 
робочих місць для працевлашту-
вання випускників вищих та про-
фесійно-технічних навчальних за-
кладів;

– дотримуватися норм чинного 
законодавства з фінансових та со-
ціально-економічних питань, зо-
крема при ухваленні державного 
бюджету та виділення на освіту ви-
датків у розмірі не менше 10% 
ВВП».

МАЛЕНЬКА ПЕРЕМОГА

Резонанс у суспільстві, агітки із 
закликами взяти участь у акції, ша-
лена активність студентів у соці-
альних мережах не дали спокійно 
спати можновладцям.

Напередодні акції, вночі, заступ-
ник міністра освіти Інна Совсун на 
своїй офіційній сторінці у Фейсбуці 
поспішила запевнити, що будь-які 
зміни щодо моделі нарахування 
стипендії – у разі їх прийняття – не 
стосуватимуться студентів, які вже 
навчаються, а лише тих, хто буде 
вступати.

Міністр освіти Сергій Квіт дові-
дався про новину трохи пізніше. 
Його відповідь з’явилася у Фейсбу-
ці вранці. Він пообіцяв, що видатки 
на освіту зменшуватися не будуть. 
Пан Квіт нагадав, що студентські 
профспілки мають очолювати сту-
денти і що профспілки повинні дру-
кувати свою фінансову звітність в 
Інтернеті.

РЕЗОНАНС

Понад 20 українських ЗМІ, у 
тому числі телеканали та інформа-
ційні інтернет-портали, висвітли-
ли мирну студентську акцію 
 протесту.

Дар’я ЛАЗАРЄВА,

спеціально для «ПВ»

ПРЕС-КОНФЕРЕНЦІЯ АКЦІЯ ПРОТЕСТУ

Н
а запитання журналістів відповідали голо-
ва первинної профспілкової організації 
КНЕУ ім. В. Гетьмана Ольга Чабанюк; голо-
ва ППО студентів та аспірантів Одеського 

національного університету ім. Мечникова Вадим 
Пєнов; голова ППО студентів Харківського націо-
нального університету міського господарства 
ім. О.М. Бекетова Олена Угоднікова; представник 
ППО студентів НМУ імені О.О. Богомольця Власій 
Пилипко; голова Молодіжної ради Федерації проф-
спілок України Катерина Баришева.
Профспілкові лідери звернули увагу на те, що відбу-
вається систематичний наступ на знищення освіти 
у державі, студенти обмежуються у своїх правах на 
доступну освіту, належне стипендіальне забезпе-
чення, відремонтовані чи нові гуртожитки, охорону 
здоров’я, соціальний захист, об’єднання у профспіл-
кові організації для захисту своїх прав.
Останньою краплею терпіння студентства стало роз-
роблення законопроекту Міністерством освіти і нау-
ки України «Про внесення змін до деяких законів 
України щодо фінансування вищої освіти (щодо еко-
номічних відносин у сфері вищої освіти)», який під-
тверджує наміри влади звузити права студентів на 
стипендіальне забезпечення. Вже з 1 вересня 2016 
року передбачається забезпечення академічною сти-
пендією лише 15–20% студентів денної форми на-
вчання, які здобувають освіту за державний кошт. 
Майже 500 тисяч осіб можуть втратити стипендії.
Ольга Чабанюк звернула увагу журналістів на на-
слідки зменшення держзамовлення, відсутність 
першого робочого місця, мізерну стипендію та зни-
ження соціальних гарантій узагалі.
Олена Угоднікова торкнулася проблеми внутрішньо 
переміщених осіб, нагадавши, що згідно із законо-
давством ці студенти мають право на соціальну сти-
пендію, на безкоштовне проживання у гуртожитку, 
на повну або часткову оплату вартості навчання, на 
безоплатне забезпечення підручниками, але Уряд не 
розробив жодного механізму виконання закону, 
яким передбачено згадані соціальні гарантії.
Вадим Пєнов розповів про складну ситуацію із за-
хворюваністю студентів, відсутністю можливості 
оздоровлюватися у санаторіях- профілакторіях.

СТУДЕНТСЬКІ ПРОФСПІЛКИ 
ПОПЕРЕДЖАЮТЬ:
ЗА ЗМЕНШЕННЯ ВИДАТКІВ НА ОСВІТУ 
СТУДЕНТСТВО ВІДПОВІСТЬ СТРАЙКОМ

Прес-конференція представників сту-
дентських профспілок відбулася 6 квіт-
ня у прес-центрі УНІАН.
(Продовження. Початок у №14 «ПВ».)

ІЗ ПЕРШИХ ВУСТ
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НА ЧАСІ

ОБКОМ АГРАРІЇВ 
ОБРАВ ПРОФЛІДЕРА

7 квітня у конференц-залі 
комітетів Верховної Ради 
України відбувся круглий 
стіл стосовно доцільності 
прийняття законопроекту 
№ 3474 щодо діяльності 
студентських профспілко-
вих організацій. 

Д
о участі у заході, за слова-
ми модератора Владислава 
Шелокова (відповідального 
секретаря в Громадській 

раді при Міністерстві освіти і науки 
України), було зареєстровано 97 
осіб, із яких 59 були присутні на 
круглому столі. Також були запро-
шені народні депутати України, 
представники Міністерства освіти і 
науки, експерти, представники ад-
міністрацій вишів та громадських 
організацій.

Профспілкову сторону представ-
ляли Голова Федерації профспілок 
України Григорій Осовий, голова 
Молодіжної ради ФПУ Катерина Ба-
ришева, заступник голови Всеукра-
їнської профспілки працівників 
торгівлі Катерина Макаренко, за-
ступник голови Профспілки праців-
ників освіти і науки України Ольга 
Чабанюк та представники прогре-
сивної профспілкової молоді Сергій 
Борисенко, Вадим Пєнов, Власій 
Пилипко, Роман Артеменко, Дар’я 
Лазарєва, Маргарита Майорова, 
Олександр Мовчан, Світлана Бі-
лецька та ін.

Проведення заходу мало на меті 
розроблення спільного бачення 
щодо доцільності та обґрунтованос-
ті законопроекту № 3474, удоскона-
лення його позицій.

Круглий стіл проходив на демо-
кратичних засадах, пролунало чи-
мало виступів, були обговорені точ-
ки зору різних сторін. 

Зокрема, у своєму зверненні до 
учасників Голова ФПУ Григорій 
Осовий акцентував увагу на тому, 
що «ми всі маємо діяти за законом, 
а отже, позиції, запропоновані в ре-
дакції законопроекту № 3474, що 
прямо суперечать Конституції 
України, ЗУ «Про професійні спіл-
ки, їх права та гарантії діяльності» 
та іншим нормативно-правовим ак-
там, ми виконувати не можемо че-
рез об’єктивні причини. По-друге, 
профспілки порівняно з органами 
студентського самоврядування на-
вчальних закладів мають чітку і ви-
будовану структуру, де зрозуміли-
ми є рівні відповідальності. Проф-
спілки наділені певним імунітетом 
і мають серйозну міжнародну під-
тримку, приміром, щодо законопро-
екту № 3474 ми отримали підтримку 
Міжнародної конфедерації профспі-
лок, Європейської федерації проф-
спілок громадського обслуговуван-
ня, які категорично не підтримують 

цю законодавчу ініціативу, таку 
саму позицію офіційно озвучив Єв-
ропейський комітет профспілок 
освіти».

Заступник голови Харківської об-
ласної профорганізації працівників 
освіти і науки України Сергій Бори-
сенко з точки зору юриспруденції у 
своєму виступі прокоментував ко-
жен запропонований пункт проек-
ту, пояснив, чому та чи інша нова-
ція є неприпустимою в межах чин-
ного законодавства. Також він наго-
лосив, що модернізувати профспіл-
ки потрібно так само, як і виявляти 
активну та зацікавлену молодь на 
місцях.

Голова Молодіжної ради ФПУ Ка-
терина Баришева озвучила власне 
бачення запропонованих новацій: 
«Я підтримую ідею європеїзації, 
відкритості і покращення роботи 
профспілок усіх рівнів, але писати 
профспілкову історію, а тим паче 
намагатися модернізувати проф-
спілки без участі профспілок – не-
припустимо». 

Серед гоовних позицій, що їх ви-
словили промовці, такі: втручання 
в діяльність профспілок із боку вла-
ди є неприпустимим і порушує нор-
ми міжнародного права, Конститу-
ції і законодавства України щодо 
автономії профспілок та їх захище-
ності від зовнішнього втручання, у 
т.ч. з боку державних органів; проф-
спілки – це відкриті, добровільні 
громадські організації, які готові 
інформувати суспільство про свою 

діяльність, але надавати фінансову 
звітність вони повинні виключно 
своїм членам; студентські колекти-
ви мають вирішувати внутрішні пи-
тання самостійно й брати активні-
шу участь у профспілковому житті 
вишу.

У своїх виступах учасники захо-
ду звертали увагу присутніх на те, 
що законопроект № 3474 – це відво-
лікання уваги громадськості від го-
стрих соціальних проблем студент-
ства, які треба вирішувати негайно, 
про що профспілки постійно нага-
дують владі. Серед них, зокрема, не-
відповідність розміру мінімальної 
академічної стипендії прожитково-
му мінімуму (пункт 6 статті 62 ЗУ 
«Про вищу освіту»), відсутність ін-
дексування стипендії та механізму 
підтримки учасників АТО та їхніх 
дітей (відповідно до ЗУ № 425-VIII 
від 14.05.2015 р.), припинення фінан-
сування санаторіїв-профілакторіїв 
тощо. 

За підсумками всіх виступів було 
створено редакційну комісію з 
опрацювання резолюції зборів щодо 
доцільності прийняття законопро-
екту № 3474 та окреслення компро-
місного бачення щодо кожної із по-
зицій проекту закону. Резолюцію 
заплановано оприлюднити і прого-
лосувати тим складом учасників 
круглого столу, який офіційно заре-
єстрований, для подальшого опра-
цювання.

Актив Молодіжної ради ФПУ

НА ОБГОВОРЕННІ – 
ЗАКОНОПРОЕКТ № 3474

КРУГЛИЙ СТІЛ

5 квітня відбувся черговий пленум Во-
линської обласної ради профспілки 
працівників АПК.

Р
озглядалися питання 
Про підсумки роботи 
обласної ради проф-
спілки працівників 

АПК за 2015 рік і завдання об-
ласного комітету профспілки 
на 2016 рік згідно з рішеннями VІІ 
з’їзду ФПУ та Про виконання бюджету ОК 
профспілки за 2015 рік і затвердження бюджету 
на 2016 рік.
У ході засідання також були розглянуті організа-
ційні питання. У зв’язку із виходом на пенсію 
пленум звільнив від виконання обов’язків голо-
ви Волинського обкому профспілки працівників 
АПК Ростислава Чернюка.
Натомість очільником облпрофорганізації пра-
цівників АПК на альтернативній основі обрано 
Віталія Лупашка.

Вл. інф. ФП Волині

Центральний комітет 
Всеукраїнської проф-
спілки працівників хар-
чової, переробної про-
мисловості та суміжних 
галузей, виконком Дні-
пропетровської обласної 
профспілки вітають голову 
Дніпропетровської обласної профспіл-
кової організації, кандидата сільсько-
господарських наук, заслуженого пра-
цівника сільського господарства, на-
родного депутата України ІІІ скликання, 
депутата обласної ради VII скликання 
Анатолія Григоровича БІЛИКА  
з 65-річчям!

ПРИЗНАЧЕННЯ

ПРИВІТАННЯ

,,

Шановний Анатолію Григоровичу!

Від Центрального комітету профспілки та викон-
кому Дніпропетровської обласної профспілкової 
організації прийміть найтепліші вітання з наго-
ди Вашого славного ювілею! Вам, відомому на 
Дніпропетровщині громадському діячу, досвід-
ченому керівнику, талановитому хліборобу, 
профспілковому лідеру, депутату обласної ради і 
добрій, чуйній людині, у доробку якої безліч ве-
ликих і малих справ, зроблених людям на добро, 

що оцінені високими державни-
ми нагородами, щиро зичи-
мо багато років світлого і 

радісного життя. Міц-
ного Вам здоров’я, но-
вих досягнень на жит-

тєвій ниві, родинно-
го затишку та до-

бробуту у Вашій оселі!

З повагою 
Анатолій ТЕЛЬНИХ,

голова ЦК профспілки,  
виконком Дніпропетровської  

обласної профорганізації
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Т
акі обов’язки можуть 
бути викладені в по-
садовій інструкції 
технічного працівни-

ка відповідного закладу, 
яка затверджується дирек-
тором школи і з якою в 
обов’язковому порядку ма-

ють, під розпис, ознайоми-
ти працівника під час при-
йняття на роботу.
Зазвичай до стандартних 
обов’язків технічного пра-
цівника школи входить 
прибирання закріплених 
за ним службових та на-

вчальних приміщень, а 
саме витирання пилу, під-
мітання та миття підлоги, 
провітрювання тощо. Од-
нак доволі часто в посадо-
ві інструкції вписується 
узагальнена фраза про те, 
що технічний працівник 
залучається до проведен-
ня ремонтних та косме-
тичних робіт, що свідчить 
про те, що адміністрація 
школи може доручити 
йому виконати певні робо-
ти, пов’язані з поточним 
ремонтом, зокрема білити, 
фарбувати і т. ін. Якщо ж у 
посадовій інструкції тех-
нічного працівника не 
вказано про його обов’язок 
здійснювати поточний або 
косметичний ремонт, то 
він має право відмовитись 
від такого виду робіт і не 
може бути притягнений за 

це до дисциплінарної від-
повідальності.
Відповідно до статті 9-1 
КЗпПУ підприємства, 
установи, організації в 
межах своїх повноважень 
і за рахунок власних ко-
штів можуть встановлюва-
ти додаткові порівняно із 
законодавством трудові і 
соціально-побутові пільги 
для працівників, а отже 
технічні працівники шкіл 
можуть претендувати на 
одноразову допомогу на 
оздоровлення за наявності 
для цього коштів. Керівни-
кам бюджетних установ 
надано право у межах фон-
ду зарплати надавати пра-
цівникам матеріальну до-
помогу, зокрема на оздо-
ровлення, в сумі не більше 
одного посадового окладу 
на рік.

ПОСАДОВІ ОБОВ’ЯЗКИ

Хто має право пере-
ходити з одного виду 
пенсії на інший?

В
ідповідно до статті 45 ЗУ «Про загально обо-
в’яз кове державне пенсійне страхування» 
пенсія призначається довічно або на період, 

протягом якого пенсіонер має право на виплату 
пенсії. Переведення з одного виду пенсії на інший 
здійснюється з дня подання заяви на підставі дові-
док про страховий стаж, заробітну плату (дохід) 
та інших документів, що необхідні на час переве-
дення з одного виду пенсії на інший в пенсійній 
справі, а також додаткових документів, одержа-
них органами Пенсійного фонду.

Хто і коли має право 
отримувати 100% на-
рахування за лікар-
няний на державній 
роботі, і чи має при 
цьому значення стаж – загальний або з 
останнього місця роботи?

У 
загальному порядку працівники будь-якої 
сфери мають право на отримання лікарня-
них відповідно до норм чинного законодав-

ства. Так, у статті 37 ЗУ «Про загальнообов’язкове 
державне соціальне страхування у зв’язку з тим-
часовою втратою працездатності та витратами, 
зумовленими похованням» передбачено, що роз-
мір допомоги з тимчасової непрацездатності ви-
плачується застрахованим особам залежно від 
страхового стажу в таких розмірах: 60% середньої 
заробітної плати (доходу) – застрахованим осо-
бам, які мають страховий стаж до 5 років; 80% се-
редньої зарплати (доходу) – застрахованим осо-
бам, які мають страховий стаж від 5 до 8 років; 
100% середньої зарплати (доходу) – застрахованим 
особам, які мають страховий стаж понад 8 років. У 
такому разі має значення тільки страховий стаж 
роботи, байдуже, з останнього місця роботи чи ні. 
Якщо на державній роботі наказами чи іншими ін-
струкціями передбачено інші умови отримання лі-
карняних, то вони не можуть суперечити чинному 
законодавству, а тим більше погіршувати ці умови.

ЗВІЛЬНЕННЯ ЗА УГОДОЮ СТОРІН: 
ЧИ ПОТРІБНО ВІДПРАЦЬОВУВАТИ 
14 ДНІВ?

ПЕРЕХІД З ОДНОГО ВИДУ ПЕНСІЇ 
НА ІНШИЙ

НАРАХУВАННЯ ЗА ЛІКАРНЯНИЙ 
НА ДЕРЖАВНІЙ РОБОТІ

В
ідповідно до статті 24 Консти-
туції України «рівність прав 
жінки і чоловіка забезпечу-
ється: наданням жінкам рів-

них із чоловіками можливостей у 
громадсько-політичній та куль-
турній діяльності, у здобутті 
освіти і професійній підготов-
ці, у праці та винагороді за неї; 
спеціальними заходами щодо 
охорони праці і здоров’я жінок, 
встановленням пенсійних пільг; 
створенням умов, які дають жін-
кам можливість поєднувати працю 
з материнством; правовим захис-
том, матеріальною і моральною під-
тримкою материнства і дитинства, 
включаючи надання оплачуваних 
відпусток та інших пільг вагітним 
жінкам і матерям».

Право жінок на додаткові пере-
рви для годування груддю передба-
чене статтею 183 Кодексу законів 
про працю України. Жінкам, що ма-
ють дітей віком до півтора року, на-
даються, крім загальної перерви 
для відпочинку і харчування, до-
даткові перерви для годування ди-

тини. Ці перерви надаються не рід-
ше, ніж через 3 години, тривалістю 
не менше 30 хвилин кожна.

За наявності двох і більше груд-
них дітей тривалість перерви вста-
новлюється не менше 1 години.

Строки і порядок надання перерв 
установлюються власником або 
уповноваженим ним органом за по-
годженням з виборним органом 
первинної профорганізації (проф-

спілковим представником) підпри-
ємства, установи, організації і з ура-
хуванням бажання матері. Перерви 
для годування дитини включають-
ся в робочий час і оплачуються за 
середнім заробітком.

Таким чином, законодавством 
України передбачений правовий 
шлях вирішення ситуації, хоча ба-

гато жінок не знають про таке своє 
право і не користуються ним.

Враховуючи вищевикладене, жін-
ці потрібно звернутися до свого робо-
тодавця із заявою з проханням вста-
новити для неї додаткові перерви 
для годування груддю. В заяві необ-
хідно послатися на згадані норми за-
конодавства та попросити надавати 
перерви із зазначенням часу, який є 
для неї зручним. До заяви слід дода-
ти медичну довідку про те, що жінка 
годує груддю, яку може надати гіне-
колог. За результатами розгляду за-
яви працівниці роботодавець має ви-
дати наказ, ознайомити її з цим до-
кументом та надати копію.

ТРУДОВІ ВІДНОСИНИ

ФІНАНСИ

СОЦІАЛЬНЕ СТРАХУВАННЯ

ТРУ-
ДОВИМ ЗАКО-

НОДАВСТВОМ ПЕРЕД-
БАЧЕНЕ ПРАВО ЖІНОК НА 

ДОДАТКОВІ ПЕРЕРВИ ДЛЯ ГО-
ДУВАННЯ ГРУДДЮ. ЖІНКАМ, ЩО 
МАЮТЬ ДІТЕЙ ВІКОМ ДО ПІВТОРА 
РОКУ, НАДАЮТЬСЯ, КРІМ ЗАГАЛЬ-

НОЇ ПЕРЕРВИ ДЛЯ ВІДПОЧИНКУ 
І ХАРЧУВАННЯ, ДОДАТКОВІ 

ПЕРЕРВИ ДЛЯ ГОДУВАН-
НЯ ДИТИНИ.

ЧИ МОЖУТЬ ТЕХПРАЦІВНИКИ ВИКОНУВАТИ РЕМОНТНІ РОБОТИ?

ДОДАТКОВИЙ ЧАС  

ДЛЯ ГОДУВАННЯ ДИТИНИ

Я півроку тому народила дитину, але 
обставини склалися так, що не можу 
сидіти вдома до досягнення донь-
кою трирічного віку. Вийшла на ро-
боту, але продовжую годувати дити-
ну груддю, тож двічі на день дово-
диться відпрошуватися додому. Що-
разу хвилююся, аби мене не звільни-
ли за порушення трудового розпо-
рядку. Чи можливо законним шля-
хом вирішити мою проблему?

Чи потрібно при 
звільненні за угодою 
сторін відпрацьову-
вати два тижні?

П
ри звільненні за згодою сторін у трудовому 
законодавстві не передбачено відпрацюван-
ня. У такому разі дата звільнення визнача-

ється власником і працівником за домовленістю. 
Дата звільнення обов’язково вказується в заяві 
працівника і є його останнім робочим днем.

Чи входить в обов’язки техпрацівників ремонт 
класів, і чи можуть вони претендувати на од-
норазову допомогу на оздоровлення?

ЗАХИСТ МАТЕРІВ
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З 
14 по 18 березня у Зо-
нальному навчально-
методичному центрі 
профспілок Дніпро-

петровської області про-
йшов третій модуль навчан-
ня для нашої першої групи. 
Ми були першовідкривача-
ми, адже формат навчання 
став дещо іншим – тепер 
слухачам викладали україн-
ські тренери. Це насторожу-
вало і хвилювало, тому що 
дуже хотілося не втрачати 
того високого рівня, який 
був у попередніх семестрах, 
коли нам прекрасно викла-
дав тренер Пер Айзенрайх.
Щодня нам викладали інші 
тренери, а відкрив навчання 
Юрій Буздуган. Він допоміг 
нам у глобальному масшта-
бі розглянути профспілко-
вий рух та економічні аспек-
ти еволюції, поглянути на 
елементарні речі під іншим 
кутом. Гаслом цього дня для 
мене було те, що працівник – 
це не нижча ланка виробни-
чого ланцюжка, а творець 
цінностей, і ставлення до 
нього має бути відповідним.
Наступний день був не менш 
продуктивним і цікавим. Сер-
гій Гончаренко, тренер з вели-
чезним стажем і досвідом, по-
ділився з нами, як емоційно і 
раціонально вести перегово-
ри не тільки з одним співроз-
мовником віч-на-віч, а і як за-
володіти великою аудиторі-
єю, зацікавити її. Адже люди-
на у профспілковій справі по-
винна вміти спілкуватися з 
людьми, надихати їх, бути со-
ратником. Крім того, його 
тренінг «Особливості підго-
товки та проведення презен-

тацій» допоміг практично за-
стосовувати свої знання і до-
носити їх до людей.
Скажу відразу, екватора на-
шого спілкування я чекала 
особливо. З цим тренером я 
вже зустрічалася. Більш того, 
саме вона надала мені по-
штовх і зацікавленість розі-
братися, для чого потрібна 
профспілка і чим вона може 
допомогти працівникові. 
Ольга Денисова розкрила 
нам психологічні аспекти 
профспілкового лідера, фор-
мування команди, психології 
спілкування. А головною цін-
ністю її тренінгу (на мій по-
гляд) було те, що людина, яка 
захищає права трудящих, по-
винна бути не просто професі-
оналом своєї справи і пре-
красним оратором, а й зали-
шатися людиною у будь-якій 
ситуації, любити свою роботу 
і людей, які її оточують. Адже 
саме до профспілкового ліде-
ра трудовий колектив або 
один трудящий будуть звер-
татись за допомогою у найріз-
номанітніших ситуаціях.
Останні два дні з нами працю-
вала Світлана Задорожна. На 
її тренінгах ми отримали 
практичні знання з мотивації 
профчленства, модернізації 
профспілок у нинішніх умо-
вах, розкрили основні понят-
тя та інструменти органай-
зингу і посилення профспіл-
кових позицій. Здобуті знання 
ми неодмінно застосовувати-
мемо у своїй профспілковій 
роботі на місцях для успішно-
го розвитку профспілки.

Марина ГЕРАСИМОВА,

учасниця першої групи 
дансько-українського 

проекту

ЗА ПРОФСПІЛКАМИ – 
МАЙБУТНЄ!

П
ід час третього семестру 
навчання у рамках дан-
сько-українського проек-
ту ми разом з колегами 

у групі продуктивно дискуту-
вали на тему мотивації (іде-
альна атмосфера для цього 
була створена однією із трене-
рів-професіоналів проекту 
Світланою Задорожною, яка на-
вчила нас формуванню мотива-
ції профспілкового членства, а та-
кож механізмам модернізації 
профспілки).

Тож учасники навчання одно-
стайно зійшлися на тому, що 
основними мотиваціями у проф-
спілковій роботі є забезпечення 
гідної праці та її оплати, захище-
ність, влада, професійна кар’єра, 
самоутвердження особистості, 
розширення кола спілкування, 
зміст цікавої та різновекторної 
профспілкової роботи, покликан-
ня (обов’язок, що прагнуть реалі-
зувати), саморозвиток, цінність 
боротьби, подолання труднощів. 
Вважаю, що кожен працівник у 
вищезазначеному зможе знайти 
саме те, що потрібно йому в проф-
спілці, а наше завдання – пра-
вильно презентувати ці мотива-
ції, зацікавити ними працівника, 
показати шляхи досягнення ба-
жаного і зрештою – реалізувати 
бажане разом із ним.

Людина сьогодні постійно ро-
бить вибір: вступати у профспіл-
ку чи ні (або стати членом іншої 
організації), бути активним у 
профспілці чи віддати право ак-
тивності іншим, обрати проф-
спілкову діяльність як власну 
кар’єру чи просуватися у своїй 
сфері професійної діяльності, 
брати на себе відповідальність за 
важливі рішення чи покласти цей 
тягар на плечі інших. Від проф-
спілкового лідера залежить, як 
він зможе вплинути на вибір пра-
цівника, що покращить чи погір-
шить його життя. Саме для цього 
треба вміти розпізнати основні 

мотиви людей, які формують їх 
потяг до профспілкового член-
ства. Серед них, зокрема:

– солідарність – важливі рі-
шення приймаються тоді, коли 
працівники разом і підтримують 
один одного;

– страхування і захист – у важ-
кій ситуації профспілка обо-
в’язково захистить;

– корпоративізм – коли біль-
шість колективу є членами проф-
спілки, то інші зазвичай почува-
ються «білими воронами»;

– звички, інертне підтримання 
обраного способу життя – людина 
не замислювалася, чому вона є 
членом профспілки, просто біль-
шість уже там.

Не варто забувати й про інші 
додаткові мотиви профспілково-
го членства:

– споживацький – на жаль, 
профспілку досі багато хто сприй-
має як обов’язковий соцвідділ 
підприємства, що лишилося ще з 
радянських часів;

– спілкування – профспілка 
створює певну платформу для 
цього під час акцій, культурних 
заходів, відпочинку тощо;

– довіра (лідери профспілки 
мають авторитет серед працівни-
ків, в іншому разі їх би просто не 
обрали на цю посаду;

– самореалізація – суспільна ро-
бота приносить користь іншим, і 
людям здебільшого це подобається.

Безумовно, розуміння мотива-
ції профспілкового членства до-
зволяє нам спрогнозувати задово-
лення або ж незадоволення пере-
бування працівника у профспілці 
залежно від його внутрішніх по-
тягів, збалансувати потреби пра-
цівника (наприклад, споживаць-
кий інтерес може бути меншим 
за рахунок спілкування чи само-

реалізації, якщо відкрити людині 
цей мотив, і навпаки, якщо обме-
жити працівника у можливостях 
самореалізації чи спілкування в 
організації, він чекатиме лише на 
матеріальні цінності) і навіть по-
казати людині нові можливості у 
своїй діяльності.

Дуже вдячна організаторам та 
керівникам дансько-українського 
проекту за те, що отримую такі 
необхідні та важливі знання, що 
вже оптимізують мою роботу (у 
тому числі як тренера), а отже, у 
майбутньому зможуть покращи-
ти життя профспілчан, задля до-
бробуту яких ми й працюємо.

Марія ЧЕРНЯЄВА,

учасниця першої групи 
дансько-українського проекту

НАВЧАННЯ

ДИСКУСІЯ

МОТИВАЦІЯ У 
ПРОФСПІЛКОВІЙ РОБОТІ:

 забезпечення гідної праці  
та її оплати;

 захищеність;

 влада;

 професійна кар’єра, само-
утвердження особистості, 
покликання (обов’язок, що 
прагнуть реалізувати),  
саморозвиток;

 розширення кола спілку-
вання;

 цікава та різновекторна 
профспілкова робота;

  цінність боротьби, подо-
лання труднощів.

Профспілки в умовах су-
часності реагують на зміни 
так само, як і живий орга-
нізм: змінюються, транс-
формуються, удосконалю-
ються. Одним із найважли-
віших завдань успішних 
профспілкових лідерів є 
чітке розуміння внутрішніх 
рушійних сил людини, що 
приводять її до профспіл-
ки, особливо у такий не-
простий тенденційний час. 
Бо кожен із нас розуміє, що 
працівник доти буде чле-
ном профспілки, доки буде 
мотивованим.

Що таке профспілка для кож-
ного з нас, простих працівників 
підприємства? Що вона дає 
нам? Не раз я запитувала себе 
про це, а також працівників, які 
хотіли написати заяву про вихід 
із профспілки. Зізнаюся чесно, 
раніше мені важко було відпові-
сти на це запитання, хоча ще з 
самого початку своєї кар’єри на 
підприємстві я незмінно була і 
залишаюся членом профспіл-

ки. І знаєте, я цьому дуже рада, і насамперед 
тому, що тепер ці питання для мене елементар-
ні. Але виникають інші: що я можу дати проф-
спілці не як організації, що я можу дати нашим 
співробітникам, щоб ні у кого не виникало пи-
тання про членство у профспілці, а бути чле-
ном профспілки стало необхідно і престижно? 
Що я можу для цього зробити? На моє переко-
нання, саме за профспілками майбутнє не тіль-
ки для нашого підприємства, а й для всієї Укра-
їни. Утвердитись у цьому мені допоміг дансько-
український проект.

ЩОБ 
ПРАЦІВНИК БУВ 

ЗАЦІКАВЛЕНИЙ У ПРОФ-
СПІЛЦІ, НЕОБХІДНО ВЧАСНО 

ВИЯВИТИ ІНДИВІДУАЛЬНИЙ АБО 
ГРУПОВИЙ ІНТЕРЕС, ДОНЕСТИ ДО 

НЬОГО МОЖЛИВІСТЬ РЕАЛІЗАЦІЇ ЦЬО-
ГО ІНТЕРЕСУ САМЕ У ПРОФСПІЛЦІ, 
ДОПОМОГТИ РЕАЛІЗУВАТИ БАЖАНЕ 

НЕ ТІЛЬКИ ОДНОРАЗОВО, А Й ПО-
СТІЙНО ЗАДОВОЛЬНЯЮЧИ 

ЙОГО ПОТРЕБИ.

МОТИВАЦІЯ – РУШІЙНА 
СИЛА ПРОФСПІЛЧАНИНА
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КУЛЬТУРА

СКАНВОРД

Н
а відкритті семінару виступили ди-
ректор Інституту журналістики, 
доктор філологічних наук, профе-
сор Володимир Різун і перший за-

ступник голови Держкомтелерадіо Украї-
ни Богдан Червак. Промовці звернули ува-
гу на те, що просування в Україні так зва-
ної ліберальної ідеї «двомовності» загро-
жує безпеці держави. «Саме культурною 
самобутністю ми й цікаві світові», – наго-
лосив Богдан Червак, зауваживши, зокре-
ма, що «без української мови не може бути 
Української держави» і в нинішній «війні 
за нашу національну ідентичність» Украї-
на має вийти переможцем.

Про сьогочасну ситуацію в АР Крим і 
стратегію деокупації півострова поділив-
ся думками з учасниками круглого столу 
експерт Андрій Клименко – головний ре-
дактор інтернет-видання BlackSeaNews 
(АР Крим, м. Ялта, нині офіс перенесено 
до столиці), голова наглядової ради Благо-
дійного фонду «Майдан закордонних 
справ». Відомий журналіст зазначив, що 
в Криму російські окупанти проводять 
безпрецедентну репресивну політику, ви-
тиснувши звідти незалежні ЗМІ. Півост-

рів уже перетворено на інформаційне гет-
то – територію страху, де під наглядом 
ФСБ Росії культивується брутальна про-
паганда «кисельовського» розливу з відпо-
відною риторикою щодо України і україн-
ців. Кримчан зомбують і залякують, за-
кручуючи гайки в інформаційній сфері 
набагато сильніше, ніж на території РФ. 
Найбільш ефективно протистояти цьому 
тискові агресора – прямий обов’язок Укра-
їни щодо її громадян, які вимушені жити 
на тимчасово окупованих територіях.

До практичних аспектів культури мов-
лення привернув увагу працівників пре-
си заслужений журналіст України, лауре-
ат літературних і мистецьких премій 
письменник Сергій Шевченко.

Родзинкою семінару став сеанс 
онлайн-зв’язку з поетом і мистецтво-
знавцем Віктором Єгановим, який живе і 
працює в м. Гельсінки (Фінляндія). Спів-
доповідачем у заявленій Віктором темі 
була також киянка Наталя Черешинська 
– заслужений журналіст України, голо-
вний редактор журналу «Аграрний тиж-
день. Україна». Спілкуючись скайпом з 
учасниками круглого столу, активіст то-
вариства українців у північній країні Єв-
росоюзу розповів про особливості збере-

ження рідної мови в іномовному середо-
вищі. Поет ознайомив учасників семіна-
ру з діяльністю об’єд нан ня, що спрямова-
на на поширення й популяризацію за кор-
доном української культури.

Схвально оцінила аудиторія і запо-
чатковану партнерами ВБФ «Журналіст-
ська ініціатива» Всеукраїнську акцію 
«Передплати газету для мешканців зони 
АТО» (доповідач – Ярослава Сошинська, 
кандидат історичних наук, доцент, вико-
навчий директор Української бібліотеч-
ної асоціації).

У прикінцевій частині круглого столу 
виступив краєзнавець і активіст громад-
ської організації «Вікімедіа Україна», що 
сприяє розвитку Вікіпедії, головний ре-
дактор всеукраїнської газети «Культура 
і життя» Євген Букет. Він поділився сві-
жими враженнями про відвідини столиці 
Башкортостану м. Уфи: тамтешні вікіпе-
дисти налагоджують співпрацю з україн-
ськими партнерами й запозичують наш 
досвід розбудови вільної енциклопедії.

Людмила МЕХ,

президент ВБФ «Журналістська 
ініціатива»

Фото Сергія ШЕВЧЕНКА

ТАЛАНТ ПЛЮС ТАЛАНТ

Багата на талановитих, духовно бага-
тих, творчих людей Черкащина. У цьо-
му могли переконатися всі, хто 5 квітня 
побував на фіналі обласного фестива-
лю творчості молодих учителів «Талант 
плюс талант», організованого Чер-
каським обкомом Профспілки праців-
ників освіти і науки України та облас-
ним Будинком учителя.

Я
к повідомляє Федерація профспілок 
Черкаської області, 24 молодих педаго-
гічних працівники майже з усіх регіо-
нів області разом із своїми вихованця-

ми демонстрували талант і творчу майстер-
ність у різних жанрах мистецтва: вокалі, хорео-
графії та художньому читанні.
З великим захопленням сприймали глядачі ко-
жен виступ. Всі учасники  отримали нагороди і 
подарунки, якими їх відзначив обком Проф-
спілки працівників освіти і науки.

ФЕСТИВАЛЬ

СЕМІНАР

8 квітня в Інституті журналістики КНУ 
ім. Т. Шевченка в рамках Міжнародної 
науково-практичної конференції з 
проблем функціонування й розвитку 
української мови «Мова. Суспільство. 
Журналістика» за підтримки Держком-
телерадіо та Національної спілки жур-
налістів України відбувся VII Всеукра-
їнський науково-практичний семінар 
для працівників загальнонаціональних 
і регіональних ЗМІ «Культура мови – 
культура нації». Співорганізатори за-
ходу – ВБФ «Журналістська ініціатива» 
й Інститут журналістики – провели се-
мінар у форматі круглого столу.

МОВА. СУСПІЛЬСТВО. ЖУРНАЛІСТИКА
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У країні підбивають підсумки спортивного 
року та нагороджують переможців літніх та 
зимових видів спорту.

«ДОНБАС» СТАВ 
ПЕРЕМОЖЦЕМ 
ЧЕМПІОНАТУ КИЄВА

Минулої суботи під дахом найбільшої критої 
спортивної арени країни – київського Палацу 
спорту відбулися фінальні ігри І Відкритого 
чемпіонату Києва з хокею із шайбою серед ко-
манд юнаків 2005/2006 років народження. 
Переможцем турніру стала команда ДЮСШ 
хокейного клубу «Донбас» з Донецька.

Володимир ПОЛЄТАЄВ,

спеціально для «ПВ»

О

ХОКЕЙ
ВИЗНАЧЕНО ПЕРЕМОЖЦІВ 

«СПОРТИВНОГО РОКУ» 

Минулого тижня у столичному 
театрі оперети відбулась юві-
лейна X Всеукраїнська церемо-
нія нагородження «Герої спор-
тивного року». Традиційне 
яскраве спортивне дійство від-
булося з ініціативи Національ-
ного олімпійського комітету 
України і Міністерства молоді та 
спорту, за участі олімпійських 
чемпіонів, легенд спорту, трене-
рів та фахівців галузі, зірок 
культури та мистецтв.

Володимир ПОЛЄТАЄВ,

спеціально для «ПВ»

П
рийшли привітати кращих 
із кращих і відкрили урочис-
тий захід президент Націо-
нального олімпійського ко-

мітету України Сергій Бубка, мі-
ністр молоді та спорту Ігор Жда-
нов, голова Київської міської держ-
адміністрації Віталій Кличко. 

«Ще спортсменом я мріяв, аби у 
нас з’явилася така церемонія, щоб 
наполеглива праця атлетів, тренерів, 
фахівців отримала гідну оцінку, щоб 
вся країна почула їхні імена», – за-
значив головний олімпієць країни.

«Хочу подякувати всім вам і 
вклонитися кожному спортсмену, 
кожному тренеру, всім тим, хто за-
безпечує роботу наших національ-
них збірних, за здобутки, які ви да-
руєте народу України. Коли на 
честь ваших перемог здіймається 
прапор нашої держави і 
звучить гімн – мільйо-
ни українців вдячні 
за це», – цитує Ігоря 
Жданова офіцій-
ний сайт Мінмо-
лодьспорту.

«Украй важливо 
створювати в Укра-
їні умови для розви-
тку спорту, дбати про 
соціальне та матеріаль-

не забезпечення спортсменів. І сьо-
годні не як спортсмен, а як мер Ки-
єва хочу мотивувати наших провід-
них спортсменів і вручити їм серти-
фікати на отримання квартир», – 
повідомив Віталій Кличко. 

І справді, зусиллями профільних 
спортивних відомств і КМДА троє 
провідних вітчизняних атлетів отри-
мали житло у столиці. Так, невдовзі 
новосілля справлятимуть чемпіон 
світу з греко-римської боротьби Жан 
Беленюк, чемпіон світу зі спортивної 
гімнастики Олег Верняєв і призер 
Олімпійських ігор зі спортивної гім-
настики Ігор Радівілов.

Жан Беленюк клопотатиметься 
упорядкуванням нової оселі в ново-
му статусі. Чемпіон світу та срібний 
призер І Європейських ігор із греко-
римської боротьби (85 кг) за підсум-
ками 2015 року записав собі в актив 
ще й звання «Найкращого спортсме-
на року». Тим часом найкращою 
спортсменкою стала чемпіонка і 
бронзова призерка чемпіонату світу 
(мас-старт, спринт), чемпіонка Євро-
пи з біатлону (естафета) Валентина 
Семеренко. Найкращим спортив-
ним наставником визнано Геннадія 
Сартинського – особистого тренера 
срібного призера чемпіонату світу, 
дворазового чемпіона Європи та Єв-
ропейських ігор зі спортивної гім-
настики Олега Верняєва.

В інших номінаціях тріумфува-
ли: «Сенсація року» – чемпіон світу 
із сучасного п’ятиборства Павло 
Тимощенко; «Разом з олімпійцями» 
(неолімпійські види спорту) – чем-
піонка світу з шахів Марія Музи-
чук; «Найкраща команда року (збір-

на)» – чоловіча збірна Украї-
ни з фехтування на шпа-

гах, чемпіони світу Бог-
дан Нікішин, Анато-
лій Герей, Максим 
Хворост і Дмитро Ка-
рюченко; «Олімпій-
ська надія України» 
– чемпіонка та бронзо-

ва призерка чемпіона-
ту світу з біатлону серед 

юніорів Юлія Журавок.

ВШАНУВАННЯ

НАГОРОДИ 
ЗНАЙШЛИ 
ГЕРОЇВ
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